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Spoštovani občanke in občani,
Pri pisanju uvodnika se mi je v preteklem mesecu kar nekaj stvari 
zareklo. Uvodoma sem ugotavljal, da je poletja po vsej verjetnosti 
konec. Velika zmota. Tako lepega oktobra verjetno vsi skupaj ne 
pomnimo. Prav poletne temperature so nas spremljale in res je bilo 
veliko priložnosti za prekrasne izlete v naravo. Če sem zapisal, da je 
bil september sanjski mesec za gobarje, potem ne vem, kaj naj rečem 
sedaj. Ena najboljših sezon še kar traja in prav čudi me, kam strastni 
nabiralci sploh še uspete vse nabrano shraniti. No, verjamem, da so jih 
tudi nabiranja manj vešči sosedi in prijatelji izjemno veseli.
Topel oktober bo nenazadnje prizanesel tudi našim seštevkom 
stroškov za ogrevanje. Res je lansko leto zima zelo pozno pokazala 
zobe in prave zime se verjetno vsi veselimo, a želim si, da prehod mine 
brez hudih neurij, kot smo jim priča v sosednjih državah.
No, če sem se vštel pri napovedovanju vremena, tudi boljšim se to kdaj 

zgodi, pa smo bili natančni pri napovedi dokončanja del na zadnjem 
letošnjem velikem gradbišču, Cesti na postajo. 
Naše JKP Brezovica je skupaj s podizvajalci dela končalo v skladu 
z napovedmi in v začetku meseca smo cesto uradno in s prijetnim 
druženjem predali v obratovanje. Novo urejena cesta s pločnikom 
izjemno prispeva k prometni varnosti na tem območju. Absolutne 
varnosti seveda ni moč zagotoviti. Tudi konkretnejše hitrostne 
ovire nekaterih ne ustavijo, a potrebno se je zavedati, da si varnost 
pravzaprav zagotavljamo sami, saj smo vozniki v glavnem stanovalci 
tega območja in v največji meri odgovorni za varnost. Ob zavedanju, 
da je temu tako, in spoštovanju predpisov hitrostne ovire niti ne bi bile 
potrebne. Tako pa se najbolj urni še kar pritožujejo nad njimi.
Tudi ostali manjši projekti gredo postopoma v zaključne faze. 
Gradbene sezone bo tako počasi konec. Intenzivno pa že potekajo 
priprave na projekte, ki nas čakajo v naslednjem letu. Širitev šole na 
Brezovici, nadaljevanje izgradnje komunalne infrastrukture v delih 
občine, kjer je še nimamo ali je potrebna obnove, nakupi zemljišč ter 
vrsta drugih projektov bodo, ob rednih nalogah, ključne sestavine 
proračuna, ki je v postopku sprejemanja. Sprejeli smo odločitev, da s 
proračunom pohitimo, saj bi zaradi poznega datuma lokalnih volitev 
lahko tega sprejeli šele konec februarja ali v marcu prihodnje leto, kar 
pa ob možnih zapletih pri razpisih nekatere projekte lahko zavleče ali 
celo preloži v naslednje leto.
Vajeni smo tempa in sledenja zastavljenim ciljem. 
Lepa priložnost za pregled doseženega pa je vsakoletno praznovanje 
občinskega praznika. Običajno se ozremo po zadnjem letu, a ne 
prezremo tudi doseženega v vseh 24. letih, kar imamo svojo občino. 
Praznik je povezan z vrsto različnih prireditev, na slavnostni akademiji 
pa se poklonimo tudi najbolj uspešnim društvom in zaslužnim 
posameznikom. Letos je naše najvišje občinsko priznanje, naziv 
Častni občan, za svoje dolgoletno delo in prispevek k razvoju lokalne 
skupnosti, zasluženo prejel Anton Slana.
Lepo prireditev s pestrim kulturnim programom smo spremljali v 
Brezovi dvorani OŠ Brezovica, a pogrešali smo vendarle nekaj več 
obiskovalcev. Sam bi pričakoval, da se prireditve udeležijo vsaj 
predstavniki društev, ki so sofinancirana iz občinskega proračuna. Tako 
razpis kot prireditev sta le enkrat na leto. 
Za nami je 23. Ex tempore in znani so tudi letošnji nagrajenci. Ta 
tradicionalna kulturna prireditev nas res nikoli ne pusti ravnodušnih. 
Pred nami so lokalne volitve. Dober je občutek, ko vidimo koliko 
občanov je pripravljenih sodelovati pri oblikovanju naše skupne 
prihodnosti. Pravica, dolžnost in naloga vseh nas pa je, da z udeležbo 
na volitvah odločamo o sestavi prihodnjih najvišjih organov lokalne 
skupnosti. Namenite na volilno nedeljo uro svojega časa volitvam, 
vaši izvoljeni predstavniki pa jih bodo v prihodnje veliko našemu 
skupnemu razvoju.

      Župan,  Metod Ropret

P.S.:Najlepše se zahvaljujem vsem, ki ste mi s svojimi podpisi omogočili 
kandidaturo za vašega župana. 
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XXIII. Ex tempore Breza Komunala na  
Občini Brezovica
Otvoritev Ceste na postajo je bil lep jesenski dogodek, ki se ga je udeležilo 
res veliko občanov in občank. S svojo prisotnostjo ste nam izkazali pohvalo 
za opravljeno delo in spodbudo, da uresničujemo začrtane projekte naprej. 
V oktobru je zaživela tudi nova avtobusna postaja pri pošti na Brezovici, 
ki občutno prispeva k izboljšanju ponudbe mestnega prometa za ta del 
Brezovice. Jesen nam letošnje leto res služi z lepim vremenom, tako da bomo 
do pričetka zime opravili še kar nekaj sanacijskih del na občinskih cestah. 
Se nam pa v letošnji jeseni izteka tudi štiriletno obdobje in pred nami so 
volitve. Z veseljem se ozrem nazaj na ta štiriletno obdobje. Na področju 
komunale smo izpeljali največje projekte v zgodovini naše občine. 
Zadnji podatki kažejo, da smo na vsakega prebivalca naše občine prejeli  
1.346 € nepovratnih sredstev. Po višini črpanja pa so pred nami samo 
Mestna občina Ljubljana in Mestna občina Kranj, na tretjem mestu pa je 
Občina Brezovica s 16.2 mil. € nepovratnih sredstev. Ne samo številke, ki 
kažejo, da spadamo v sam vrh Slovenske države po koriščenju evropskih 
kohezijskih sredstev, tudi pogledi v naše barjanske jarke nam dajo vedeti, 
da smo na področju varstva okolja naredili res velik korak naprej. Po drugi 
strani pa z novo vodarno Virje zagotavljamo čisto in pitno vodo v vsakem 
trenutku, ne glede na vremenske pojave. 
Ne bomo se ustavili in živeli na teh lovorikah. Čaka nas še veliko 
zahtevnih projektov bodisi na kanalizaciji, vodovodu, bodisi na prometni 
infrastrukturi. Načrti so obsežni in uresničljivi, tako da bom zelo počaščen, 
da mi boste dali možnost, da še naprej svojo življenjsko energijo usmerjam 
v dobrobit vseh občanov in občank naše Občine Brezovica. 
 
 Marko Čuden, podžupan 

Spominsko obeležje žrtvam 
prometnih nesreč
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine Brezovica vas 
vabi na spominsko obeležje posvečeno žrtvam prometnih nesreč, ki bo 
v četrtek, 8. 11. 2018, ob 18.00 v Modri dvorani, na Brezovici pri Ljubljani. 
Občina Brezovica se pridružuje aktivnostim Zavoda Varna pot s 
podporo projektu obeležja ob »Svetovnem dnevu spomina na žrtve 
prometnih nesreč« tudi po zgledu ostalih evropskih držav, z namenom 
preprečitve nepotrebnega trpljenja posameznikov. 
Za številkami smrtnih žrtev ali telesno poškodovanih oseb na 
slovenskih cestah, stojijo imena, obrazi, ter tragične življenjske zgodbe 
posameznikov in njihovih bližnjih. S to gesto želimo širiti sporočila 
žrtev, ki bodo opominjala družbo na boleče posledice prometnih 
nesreč, ki v trenutku in nenadno spremenijo tokove več življenj. 
Žrtvam in zgodbam njihovih bližnjih bomo sočutno prisluhnili, po 
prireditvi pa se (z delegacijo v manjšem številu) v spomin in opomin 
poklonili s simboličnim prižigom svečke na mestu več tragičnih nesreč 
v naši bližini, pri železniškem prehodu v Vnanjih Goricah. 
Vljudno vabljeni k udeležbi! 
 S spoštovanjem, Predsednica SPVCP Marjana Plešnar Pirc, l.r.

V petek, 19. 10. 2018, zvečer, se je v gasilskem domu na Brezovici 
odvil že 23. Ex tempore Breza. Polno dvorano obiskovalcev je najprej 
ogrela pevska točka in uvodni pozdrav, ki je otvoril razstavo z mislijo, 
da je ustvarjalnost tako pomembna za našo notranjost, kot je voda 
pomembna za naše telo. 
Nato je zbrane nagovoril župan, g. Metod Ropret, ki je povedal, da je 
za občino Brezovica res polno leto dogodkov, ki se počasi zaključuje, 
med drugim tudi z letošnjim Ex temporom, ki je imel za temo prav kraj 
Brezovica. Ta je ob čudoviti jeseni poleg številnih jurčkov ponudila 
tudi ogromno lepih motivov za umetniško ustvarjanje, zato ne dvomi 
v kvaliteto izdelkov. Kot je poudaril, pa ustvarjalnost potrebuje tudi 
nekaj podpore, ki se jo Občina Brezovica konsistentno trudi nuditi, ta 
podpora pa se bo najverjetneje v prihodnjem občinskem proračunu 
še povečala. Vsem sodelujočim se je iskreno zahvalil za sodelovanje 
in izrazil zaupanje, da bodo uspeli zagotavljati tradicijo Ex tempora na 
Brezovici tudi v bodoče.
Potem je besedo dobil predsednik strokovne komisije, ki je izbrala 
letošnje nagrajence, akademski slikar g. Janez Kovačič. Povedal je, 
da je bilo letos sicer manj sodelujočih, a so bili izdelki zato toliko 
kvalitetnejši. Žal so lahko denarne nagrade podelili le trem najboljšim, 
priznanja pa bodo še sedmim drugim. Prav tako se je zahvalil vsem 
sodelujočim, še posebej otrokom iz Vrtcev Brezovica, ki so tudi letos 
glavni zmagovalci. Zmaga pa je tudi to, da je Ex tempore na Brezovici 
prisoten že 23. leto zapored, kar je prava redkost v Sloveniji. 
Skupaj z županom je nato podelil priznanja Marijani Dimec, Jožetu 
Kovačiču, Timu Gerdinu, Cilki Žmahar, Mariji Strnad, Vinku Bogataju, 
Tonetu Kavčiču ter posebno priznanje ravnateljci Vrtcev Brezovica, 
Ljiljani Bošnjak. 
3. nagrado je za delo z naslovom Zimsko barje prejel Tomo Vojnovič.
2. nagrado je za delo z naslovom Domačija prejel Uroš Kastelic.
1. nagrado je za delo z naslovom Kje gnezdi kosec prejela Zvonka Pacek

Po podelitvi priznanj in nagrad je prireditev zaključila še ena pevska 
točka, nato pa so se obiskovalci posvetili ogledu razstavljenih slik ter 
pogostitvi v sproščenem vzdušju. 

Miha Žgajnar
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26. redna seja občinskega 
sveta Občine Brezovica

V četrtek, 27. 9. 2018, je v Modri dvorani na Brezovici 
potekala 26. redna seja občinskega sveta Občine 
Brezovica. 
Župan je poročal o napredku pri pogovorih z DARS-
om glede avtocestnega priključka, o skorajšnjem 
pričetku gradnje manjšega objekta na sv. Ani, 

sanaciji železniške proge in gradnji postajališča v Vnanjih Goricah ter 
nadaljevanju gradnje kanalizacije v občini. Potrjena je tudi gradnja 
pločnika mimo Mercatorja na Brezovici, tako da bo v bodoče potekal 
po obeh straneh ceste, do katerega bo glede na vremenske razmere in 
dostopnost gradbenih podjetij prišlo to jesen ali spomladi.
V nadaljevanju je občinski svet sprejel nov cenik zimske službe JKP 
Brezovica, ki prinaša višje cene predvsem snežnih kolov in peska za 
posipanje. Vseeno so se vsi lahko strinjali, da cene ostajajo primerljive 
s cenami zimskih služb v ostalih občinah po Sloveniji. Sprejeli so tudi 
Odlok o turistični in promocijski taksi v občini Brezovica. Do spremembe 
je prišlo zaradi sprejema novega Zakona o spodbujanju razvoja turizma, 
ki poleg turistične določa tudi promocijsko takso. Tako se bo turistična 
taksa v občini Brezovica z 0,92 € povečala na 1,15 € na dan. Nadalje so 

svetniki sprejeli Odlok o taksi za obravnavanje pobud za spremembe 
namenske rabe prostora in nadomestilu stroškov lokacijske preveritve 
v občini Brezovica. Do tega je po poročanju občinskega urbanista 
Petra Lovšina prišlo zaradi sprejetja novega Zakona o urejanju 
prostora. Ta v izogib pretiranemu vlaganju pobud za spremembe 
namenske rabe prostora predvideva takso za obravnavanje pobud, ki 
naj bi po pričakovanjih zdaj postale manj številne in bolj utemeljene. 
Novost pa je predvsem institut lokacijske preveritve, ki bo obstajal 
poleg že uveljavljene lokacijske informacije. Lokacijsko preveritev bo 
v celoti izvajala Občina in bo plačljiva, njena glavna značilnost pa je, 
da omogoča spremembe prostorskega načrtovanja brez spreminjanja 
OPN ali OPPN. V okviru zadnje točke dnevnega reda so svetniki 
soglasno potrdili predloge za letošnja občinska priznanja, ki so bila 
podeljena na osrednji prireditvi letošnjega občinskega praznika.

Miha Žgajnar

4. izredna seja občinskega 
sveta Občine Brezovica

V četrtek, 11. oktobra 2018, je v Modri dvorani na 
Brezovici potekala četrta izredna seja občinskega 
sveta Občine Brezovica, katere izključni namen je bila 
seznanitev z odlokom o proračunu in namenom, da 
se do konca mandata trenutnega občinskega sveta 
sprejme odlok o proračunu.

Kot je pojasnil župan, si želijo sprejeti proračun še pred volitvami. 
Lokalne volitve letos potekajo več kot mesec kasneje, kot v preteklih 
letih, zato se bo verjetno nov občinski svet sestavil šele konec leta, 
novi proračun pa bi bil sposoben sprejeti najhitreje v februarju ali v 
sredini marca, kar bi lahko pomenilo, da bi se na številne razpise za 
nove projekte v občini lahko začeli pripravljati in prijavljati šele v 
začetku pomladi, kar bi lahko bilo za nekatere projekte prepozno. V 
izogib temu je nujno, da se novi proračun, če se le da, sprejme še pred 
iztekom mandata trenutnega občinskega sveta.
Župan je napovedal tudi zelo verjetni rebalans proračuna, ki bo posledica 
najverjetnejšega novega dogovora med ministrstvom za finance ter 
občinami glede glavarine, ki se bo gotovo povečala. Ob pričakovanem 
povečanju bi to lahko pomenilo pomembno razliko za prihodkovno 
stran občinskega proračuna. Ko se to zgodi, pa bo prostor tudi za kakšen 
dodaten projekt na odhodkovni strani, ali za pokritje stroškov zimske 
službe, ki jih lahko morebitna huda zima nepredvideno poveča.
Občinski svetniki so torej potrdili naslednja sklepa:
Občinski svet Občine Brezovica je opravil splošno razpravo o predlogu 
Odloka o proračunu Občine Brezovica za leto 2019 s prilogami.
Skladno s Poslovnikom Občinskega sveta Občine Brezovica se opravi 
15-dnevna javna razprava o predlogu Odloka o proračunu Občine 
Brezovica za leto 2019 s prilogami, ki traja od 11. 10. do 26. 10. 2018. 
Sklep in gradivo se objavita na spletni strani Občine Brezovica. 

Miha Žgajnar

AKCIJSKE CENE

ODPRODAJO ZALOG preveri na
www.plesko-cars.si/akcije
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Otvoritev Ceste na postajo
Na sončno petkovo popoldne, 5. oktobra 2018, so se številni občani 
zbrali nekako na sredini nove Ceste na postajo, ki je gotovo ena glavnih 
in največjih pridobitev občine Brezovica v zadnjem letu. 
Kot je ob otvoritvi povedal župan Občine Brezovica, g. Metod 
Ropret, je bil projekt zares eden največjih v zadnjih letih. Vreden 
je bil več kot milijon evrov in je potekal več mesecev. Delavci so 
vztrajno delali v prahu in vročini ter uspeli pravočasno dokončati 
to veliko investicijo, v sklopu katere so razširili cesto, izgradili 
kanalizacijo, prečrpališča, nov vodovod, pločnik, razsvetljavo in 
meteorno kanalizacijo. 
Zahvalil se je občinskemu svetu za potrditev sredstev in podporo, 
občinski upravi, predvsem podžupanu g. Marku Čudnu in ekipi, za 
zagnanost in pridobitev vse potrebne dokumentacije, predvsem pa 
Javnemu komunalnemu podjetju Brezovica z direktorico Moniko 
Pulko ter gospo Jernejo na čelu. To je bil tudi prvi samostojni projekt 
JKP Brezovica, ki so ga dokončali z odliko in dokazali, da jim lahko 
zaupamo tudi bodoče podobne podvige. 
Omenjenima zaslužnima gospema je župan podelil rože ob aplavzu 
številnih obiskovalcev, nato pa se je skupaj preselil na sredino ceste 
ter skupaj z enim od otrok prerezal slavnostni trak in tako uradno 
otvoril Cesto na postajo. Po njej so se prvi zapeljali številni otroci 
na kolesih. S to simbolično gesto so, po besedah župana, pokazali, 
da so prav otroci naša prihodnost in razlog, da se Občina loteva 

takšnih projektov. Ceste in spremljajoča infrastrukturna omrežja so 
pomembna naložba za prihodnost, varnost in kvaliteto življenja v 
občini. 
Po tej prisrčni slovesnosti so se otroci igrali in uživali na kolesih, odrasli 
pa so se preselili ob rob ceste, kjer so ob pogovoru uživali ob pogostitvi 
in glasbi. 

Miha Žgajnar

mini

JUPIII!
NOVO ZA MALCKE

V OSREDNJEM 
PROSTORU 
CENTRA VIC
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Osrednja proslava ob 
občinskem prazniku Občine 
Brezovica 2018
V četrtek, 4. oktobra 2018, je potekala letošnja osrednja proslava 
ob občinskem prazniku Občine Brezovica. Povabljeni, nagrajenci in 
zainteresirani občani so se tokrat zbrali v Brezovi dvorani v Osnovni 
šoli Brezovica. 
Prireditev je otvoril Ženski pevski zbor Brezovica s slovensko 
državno himno, nato pa še krajšim venčkom zimzelenih pesmi, ki so 
poskrbele za sproščeno vzdušje.

pot in način delovanja pravilna. Predano in povezano se trudijo za 
razvoj občine in dosegajo rezultate, ki nas navdajajo s ponosom.
Pri svojem delu pa občinska uprava nikoli ni pozabila na vsa društva, 
ki delujejo v okviru občine in pomembno prispevajo h kvaliteti 
življenja v občini. Imamo številna gasilska, kulturna, turistična, 
športna in ostala društva, iz vrst katerih prihajajo tudi današnji 
nagrajenci. Vedno določeni ljudje pustijo neizbrisen pečat v svojem 
okolju in občinska proslava je priložnost, da se jim poklonimo. Vsem 
nagrajenim je zaželel iskrene čestitke in prireditev se je po krajšem 
komičnem igralskem vložku na temo današnje politične situacije v 
Sloveniji, prestavila v osrednji del – podelitev občinskih priznanj.

Posebna priznanja Občine Brezovica so prejeli:
PGD Vnanje Gorice, ki letos praznuje svojo 120. obletnico delovanja.
PGD Podpeč, ki letos praznuje svojo 110. obletnico delovanja.
PGD Brezovica, ki letos praznuje svojo 120. obletnico delovanja.
Bojana Šebenik, ki je na letošnjem evropskem prvenstvu v tajskem 
boksu v Pragi osvojila drugo mesto.

Priznanja Občine Brezovica so prejeli:
PGD Prevalje - Goričica, ki letos praznuje 40. obletnico delovanja.
Čebelarsko društvo Krim, ki letos praznuje 35. obletnico delovanja.
Marijan Dolinšek.

Grb Občine Brezovica je prejel Bogdan Francelj.
Častni občan Občine Brezovica je postal Anton Slana.

V nadaljevanju sta svoj pilotni projekt Lepa občina predstavila še 
dr. Matej Plevnik in dr. Milan Hosta, ki s projektom želita spodbuditi 
slovenske občine k boljšemu zavedanju pomena gibanja in 
posledično kvalitete življenja v lokalnih skupnostih. Letos sta 
projekt prvič izvedla v občini Brezovica, ki je s tem postala tudi 
prva občina v Sloveniji, ki je prejela certifikat Lepa občina. V sklopu 
projekta so preko poletja na različne načine preverjali kaj kraj 
ponuja svojim prebivalcem ter kako dobro ponujene aktivnosti in 
pogoje prebivalci izkoriščajo. Izkazalo se je, da je občina Brezovica 
občina velikih priložnosti, ki pa jih občani premalokrat izkoristijo. 
Seveda je možnosti za razvoj še veliko, občani so v anketi izrazili 
predvsem željo po več urejenih sprehajalnih poteh ter novi 
večnamenski športni dvorani. Ob prejemu certifikata Lepa občina 
se jima je župan zahvalil in povedal, da se zaveda, da je občina še 
vedno v deficitu s potrebno infrastrukturo za športne dejavnosti, 
a poudaril, da imamo občani občine Brezovica tudi to srečo, da je 
neokrnjena narava vedno le nekaj minut stran in da je čas preživet 
v naravi še vedno najbolj kvalitetno izkoriščen čas.
Za konec smo bili deležni še posebnega nastopa Klape Galeb, 
ki že vrsto let navdušuje občinstva od Slovenije do Dalmacije. 
Med člani klape smo lahko opazili tudi novega zobozdravnika, g. 
Stojanova, ki se je tako, kot ostali člani, izkazal s čudovitim glasom 
in instrumentalnimi sposobnostmi. Klapa je zbrane počastila s kar 
nekaj pesmimi in vsaka je izzvala večje navdušenje in aplavz.
Po zaključku prireditve so se udeleženci preselili v šolsko jedilnico, 
kjer so v sproščenem vzdušju nadaljevali večer ob dobri hrani in 
pijači.

Potem je besedo dobil župan Občine Brezovica, g. Metod Ropret, 
ki je povedal, da občina letos praznuje že 24 let, od tega je občina 
že 12 let v rokah sedanje ekipe občinske uprave. Občina Brezovica 
ima znanje, sredstva in ljudi, predvsem pa tisto najpomembnejše 
– občutek za ljudi. Tudi zato se občina uvršča na četrto mesto med 
najbolj razvitimi občinami v Sloveniji. Ponosen je na svojo ekipo, 
sodelavce in občinske svetnike. Za doseganje zadanih ciljev je 
potrebno izjemno medsebojno zaupanje in sodelovanje, česar ne 
premore vsaka občina. 
Pri usmerjanju razvoja v občini so si postavili dve glavni prioriteti. 
Prva je skrb za mladino in družbene dejavnosti. V preteklih letih so 
poskrbeli za zadostne in kvalitetne objekte za predšolsko in šolsko 
vzgojo, kjer kvaliteten kader dobro vodi javne zavode in pripravlja 
otroke na vstop v svet odraslih. Druga prioriteta je zdravo in čisto 
okolje. Danes je občina v skoraj 90 odstotkih pokrita s kanalizacijo 
in osvobojena negativnih vplivov odpadnih voda. Zgradili so 
kvalitetno električno, cestno omrežje, omrežje javnega prometa, 
zdravstvene storitve, kar vse vpliva na to, da je naše okolje pristalo 
med najbolj zaželenimi za mlade družine. V zadnjem letu so 
dolgoročno rešili težave s kvaliteto in količino pitne vode z izgradnjo 
vodarne Virje. Z izgradnjo novega vrtca v Notranjih Goricah so prvič 
zadostili potrebam vseh staršev, ki so želeli svoje otroke vpisati v 
vrtec. Energetsko sanirani sta bili še podružnična osnovna šola v 
Notranjih Goricah, Osnovna šola Preserje in Mladinsko klimatsko 
zdravilišče Rakitna. Še en velik projekt za cestno in kanalizacijsko 
omrežje je bila izgradnja Ceste na Postajo. Izkazalo se je, da sta bila 
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Pregled rezultatov  
dela v KS Rakitna
Rakičanke in Rakičani ste se izjemno odzvali na poziv k podpisovanju 
podpore nestrankarski Listi za Rakitno. Potrebnih je bilo 98 overjenih 
podpisov, zbrali smo jih kar 142. Iskrena hvala vsem! S svojim 
podpisom ste podprli naše dosedanje delo in s to popotnico gremo 
lahko samozavestno na volitve. Če bo udeležba Rakičank in Rakičanov 
dovolj množična, se lahko nadejamo dveh mest v občinskem svetu. S 
tem bi lahko dobili tudi mesta v vseh glavnih odborih, kjer se oblikujejo 
strokovne in politične odločitve. 
Ekipa v Krajevni skupnosti in občinski svetnik, ki smo bili pred štirimi 
leti izvoljeni na Listi za Rakitno, smo v iztekajočem se mandatu dosegli 
naslednje rezultate. Poudarjam, da teh rezultatov ne bi bilo brez 
našega dela. Vsaka investicija je pomenila strošek in zanj smo morali 
pridobiti denar, kar ni bilo enostavno. 
•	 Sprejet je bil odlok o parkirnini in nabavljen parkomat pri jezeru. 

Zbrana sredstva pripadajo KS. S tem se je investicijski potencial KS 
povečal za približno sedemkrat. Prej je ta denar nepobran ležal na 
tleh. Ta novi vir omogoča, da KS počne še kaj drugega, kakor da le 
vzdržuje krajevno stavbo. S plemenitenjem tega denarja na razpisih 
za EU sredstva je KS zmožna vsako leto izvajati investicije, za kakršne 
bi sicer morala varčevati desetletja. 

•	 Pri jezeru smo izvedli več nujnih investicij. Z obnovo rezervnega 
iztoka smo preprečili poplavljanje in uničevanje parkirišča. Uredili 
smo odvodnjavanje izvirske vode, ki se je razlivala po parkirišču. 
Rekonstruirali smo stopnišče v vodo, prenovili klopi in brv čez potok, 
uredili zelenico ter priskrbeli ureditev ekološkega otoka. Preplastili 
smo uvoz na parkirišče. Postavili smo kemični WC. 

•	 Ogradili smo tri ekološke otoke na Ravni, kjer je veter prej prevračal 
kontejnerje, in uredili ekološki otok na začetku zaselka Hrib. 

•	 20 gospodinjstvom smo priskrbeli medovarne kompostnike. 
•	 Izvedli smo obsežno obnovo krajevne stavbe. Zamenjali smo 

dotrajana okna in vrata, elektroinštalacije in kotel, prenovili smo 
strope in prebelili obnovljene prostore. 

•	 Zamenjali smo kritino na mrliški vežici in uredili cenejše ogrevanje s 
klimatsko napravo. 

•	 Zamenjali smo dotrajani okni in vrata na kapelici pri cerkvi. 
•	 Občina je kupila večje zemljišče nad in ob vrtcu in ga s tem 

zavarovala pred stanovanjsko pozidavo. Spodnja stran je na voljo 
za kakšen javni objekt, morda za nov gasilni dom. Na zgornji smo 
uredili igrišče. 

•	 Kot edina KS poleg občin na območju med Polhovim Gradcem, 
Vrhniko in Borovnico smo pridobili evropska sredstva za razvoj 
podeželja in z njimi uredili igrišče nad šolo. Postalo je pravo zbirališče 
družin, kjer vse generacije najdejo telovadno opremo zase. 

•	 Prepričali smo vodstvo Občine, da pripravlja prijavo na razpis za 
EU sredstva za prenovo šolskih igrišč v Preserju in Rakitni. Občinski 
upravi pomagamo pri pripravi dokumentacije. Če bo kandidatura 
uspešna, bo asfaltno igrišče pri rakiški šoli prenovljeno in pridobilo 
bo razsvetljavo. Ta bo omogočila uporabo igrišča tudi kot drsališča. 

•	 Uspeli smo ohraniti krajevno živilsko trgovino, ki ima izboljšano 
ponudbo in ugodne cene. 

•	 Uredili smo vpis občinskega lastništva vhoda na parkirišče pri 
cerkvi in betonske plaže ob jezeru v Zemljiško knjigo. Šlo je za stare, 
nedokončane zgodbe. 

•	 S pogodbo z župnijo smo formalizirali dosedanjo brezplačno 
uporabo pokopališkega zemljišča in prihranili dodatni strošek pri 
upravljanju pokopališča, kakršnega imajo drugod po občini in ki 
bi obremenil najemnike grobov. S pogodbo z Osnovno šolo smo 
dorekli pogoje, pod katerimi lahko društva in krajani uporabljajo 
šolske prostore in zunanje površine. Tudi tu smo zavarovali pravico 
do brezplačne uporabe. Hkrati smo pridobili polovico šolske garaže. 

•	 Poskrbeli smo za take določbe v Občinskem prostorskem načrtu, 
ki ohranjajo stavbno krajino in onemogočajo pregosto in vizualno 
neprimerno gradnjo. Strateška območja so zavarovana z ustrezno 
namensko rabo. Poskrbeli smo, da nobena obstoječa stavba 
ali njen del ne štrli iz območja stavbnih zemljišč. Brez tega bi 
bilo onemogočeno pridobivanje gradbenih dovoljenj, tudi za 
rekonstrukcije. Žal v ostalih delih občine niso pravočasno opazili in 
odpravili napak v grafičnem delu OPN, zato imajo številni občani 
težave. 

•	 Z novim odlokom so se komunalni prispevki v Rakitni precej znižali 
in so se izenačili s tistimi v dolini. 

•	 V novem Statutu občine in odloku smo zavarovali pravni status in 
pristojnosti KS. 

•	 Helena Pogačar je na naš predlog postala častna občanka, 
direktorica MKZ Romana Rasperger in Lovska družina Rakitna sta 
prejeli občinski priznanji. 

•	 Občina je zgradila nov mostiček v Novakih. 
•	 Rakitna je dobila defibrilator pri MKZ, še enega v kratkem 

pričakujemo v Gasilnem domu. 
•	 Izdelana je bila osnovna projektna dokumentacija za izgradnjo 

preostale kanalizacije v Rakitni. To je podlaga za pridobivanje 
služnosti in gradbenih dovoljenj. V prihodnjem mandatu si bomo 
prizadevali, da bo postopna izgradnja naše kanalizacije med 
prioritetami občine. Celotna investicija je ocenjena na dobrih 5 
milijonov evrov. 

•	 Direkcija za ceste je na cestišče med Gorenjo Brezovico in Rakitno 
narisala poševne črte, kar je omejilo divjanje motoristov. 

•	 Poleg navedenih rezultatov dela predstavnikov Liste za Rakitne 
smo s prepričevanjem in predlogi prispevali tudi k naslednjim 
pridobitvam v Rakitni: 

•	 Prenovljen je bil zunanji plašč Podružnične šole Rakitna, torej fasada, 
okna in vrata in strešna kritina in izolacija. 

•	 Občina je finančno podprla podobno energetsko prenovo 
Mladinskega klimatskega zdravilišča. 

•	 Prenovljena sta bila vodno zajetje in vodovodna čistilna naprava. S 
tem smo dobili tudi bolj zanesljivo vodooskrbo. 

•	 Pika na i so trije dosežki prav ob koncu mandata. Za prva dva smo 
se trudili več let. 

•	 Kaže, da bo NLB v kratkem postavila bankomat. Stal bo ob vhodu v 
Knjižnico. 

•	 Občina se je dogovorila za odkup večje parcele ob parkirišču pri 
jezeru. S tem bo omogočeno, da v naslednjem letu pridobimo 
gradbeno dovoljenje za razširitev in asfaltiranje parkirišča ter 
kandidiramo za evropska sredstva. Poleg ureditve parkirišča bo 
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mogoče v kandidaturo vključiti tudi očiščenje jezerskega dna in 
celovito ureditev jezerske obale. 

•	 Z Občino smo se dogovorili za prenos stavbne pravice na zemljišču 
nad vrtcem, ki ga je kupila predlani, na KS. Tam bomo uredili 
kolesarski in rolerski park kot podaljšek novega igrišča. Velik bo 
cca. 50 x 15 m. Projektno dokumentacijo za gradbeno dovoljenje 
že pridobivamo, nato imamo v načrtu kandidaturo za evropska 
sredstva. Obeta se tudi nekaj donacij. 

Spoštovane prebivalke in prebivalci Rakitne! Na te rezultate smo 
ponosni. Načrtov za naprej in volje imamo še veliko. Če nas boste 
podprli na novembrskih lokalnih volitvah, bomo še naprej delali za 
Rakitno. 

 Za Listo za Rakitno, Gorazd Kovačič

Iz KS Podpeč - Preserje
Mandatno obdobje 2014–2018 se tudi za Svet KS Podpeč - Preserje 
izteka. Kot predsednik sveta lahko rečem, da je svet KS Podpeč - 
Preserje dobro in uspešno deloval, za kar se vsem svetnikom prav 
lepo zahvaljujem. O rezultatih in delovanju smo vas krajane seznanjali 
preko Barjanskega lista, zato v tem prispevku tega ne bomo navajali. 
Rad pa bi izpostavil največji projekt v občini Brezovica in KS Podpeč - 
Preserje, na katerega smo vsi ponosni in zadovoljni, da se je izvedel in 
izpeljal v zadovoljstvo vseh – to je Izgradnja kanalizacijskega sistema 
v KS Podpeč - Preserje. Za izvedbo tega projekta se iz tega mesta 
najlepše zahvaljujem vsem krajanom in krajankam za sodelovanje, 
saj brez vašega sodelovanja, tu mislim na nešteto služnostnih 
pogodb in soglasij, katere so bile pogoj za začetek in pri sami gradnji 
sprotnega usklajevanja na terenu, res, hvala vam. Zahvaljujem se tudi 
Občini Brezovica, županu, podžupanu in občinski upravi za tvorno 
sodelovanje čez cel projekt in uspešen zaključek. Vsekakor se je pri 
tem projektu potrdil rek »v slogi je moč« .Lepo jesen vam želim in 
prihajajoče praznike. 

 Predsednik KS Podpeč - Preserje, Janez Šuštaršič

Novice iz KS Vnanje Gorice
V času povečanega obiska pokopališč pred 1. novembrom je marsikdo 
začuden obstal pred gradbiščem, ki se je pojavilo okrog vežice, na 
makadamskem parkirišču pred vežico, na makadamski površini pod 
cerkvijo in na poti ob cerkvi na Gulču. Urejale so se površine okrog 
vežice, parkirišče z dostopi in odvodnjavanjem meteornih voda, 
napeljavo vodovoda na pokopališče, priprava platoja za namestitev 
vrtnega betonskega korita z vodovodno pipo na pokopališču, kar je 
posebej pomembno za starejše ljudi. 
Že iz preteklosti je opazna skrb krajanov za to območje. Odkupile 
so se površine za širitev pokopališča, zgradila se je mrliška vežica, 
razširilo se je pokopališče, spremenilo se je marsikaj. Potem pa so 

zadeve nekako obstale, nedokončane, tudi provizorično urejene, 
zasilno nasuto makadamsko parkirišče, nikoli dokončano tlakovanje 
okoli objekta, razkopano in zaraščeno območje nad pokopališčem, ki 
se je spreminjalo tudi v odlagališče kosovnega odpada in odvečnega 
materiala. Pred tremi leti smo najprej pristopili k ureditvi te površine, ki 
je predvidena za širitev pokopališča, jo očistili, izkopali korenine dreves 
in grmovja, nasute večje skale, jo poravnali in posejali travo. Za to delo 
smo si prislužili prijavo krajana na republiško inšpekcijo. Izteklo se je 
brez posledic. 
Naslednje večje delo je bila nujna zamenjava dotrajane strehe nad 
vežico, kjer je bilo sanirano ostrešje, dodana toplotna izolacija, 
zamenjana kritina, žlebovi in obrobe. Izvršen je bil tudi priklop na 
vakuumsko kanalizacijo. 
V letošnjem letu je Svet KS je sprejel odločitev, da je potrebno do 
sredine oktobra primerno urediti okolico vežice in parkirišče pred 
njo. Po izdelavi ponudbenih predračunov je bil izbran izvajalec, 
najprej za ureditev okoli vežice, nato še za parkirišče. Za parkirišče, 
ki leži na občinskem zemljišču, tako kot ceste, smo pričakovali, da 
bo strošek ureditve prispevala Občina Brezovica. Pogovori so bili žal 
neuspešni. Ni denarja (približno 30.000 €) in smo šli dalje. Odločili 
smo se, da načrte o ureditvi realiziramo z lastnimi sredstvi, čeprav 
smo ta sredstva hranili za prenovo Doma krajanov, kjer so projekti 
za pridobitev gradbenega dovoljenja izdelani že leto dni, pa zaradi 
neusklajenosti Občinskega prostorskega načrta vloge za izdajo 
gradbenega dovoljenja na Upravni enoti, do spremembe le-tega, 
niso obravnavali. 
Uspelo je, celo pred rokom. Pohvalil bi vse izvajalce, njihovo odlično 
sodelovanje, kvalitetno izvedbo. Tlakovana površina okrog vežice 
je dobila nov izgled, urejeno je odvodnjavanje strešnih površin in 
tlakovanih površin. Ko to pišem, se izvaja še barvanje kovinske ograje 
okrog objekta. 
Parkirišče je dobilo dokončen izgled, čeprav nas je pričakalo kar nekaj 
presenečenj. Pod nekaj centimetri nasutega gramoza je bila zemlja ali 
odpadni gradbeni material in celo ostanki pokopališkega smetišča z 
ostanki vencev, robniki, PVC svečami itd. Seveda nam je to povečalo 
stroške dodatnega izkopa in nasipa kvalitetnega materiala, povečale 
so se tudi asfaltirane površine. Manjkajo še talne označbe, ki pa bodo 
izvedene do izdaje tega članka. 
Pohvalil bi Javno komunalno podjetje Brezovica, ki je v kratkem času 
za javni namen zagotovilo zadosten pritisk v vodovodni napeljavi 
do vežice in pokopališča, kar nam omogoča normalno delovanje 
vodovodnih iztokov tudi na pokopališču. 
Gulč, kot osrednji hribček v jedru naselja, si zasluži celostno 
ureditev. V planu je širitev pokopališča, ureditev dodatnih parkirnih 
površin, dostopne ceste, sanacija degradiranih površin na vrhu 
griča, sanacija v žledu in vetrolomu poškodovanega gozda, ureditev 
stez in dostopov. S pomočjo Občine smo odkupili parcele na vrhu 
griča do vodohrama, jih zaokrožili v celoto, namenjeno zelenim 
površinam, pogostim sprehajalcem in namenom, ki se bodo 
oblikovali v prihodnosti. Od bodočega sestava sveta KS in pobud 
ter sodelovanja krajanov je odvisno, kdaj bo vizija uresničena. 
 
 Dušan Dormiš, Predsednik sveta KS Vnanje Gorice 
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Mandat gre h koncu
Naš štiriletni mandat se počasi izteka in v novembru nas čakajo nove 
lokalne volitve. Vsem svetnikom naše krajevne skupnosti se ob tej 
priložnosti iskreno zahvaljujem, ker ste svoj čas prostovoljno namenili 
delu za skupnost in ste se v velikem številu udeleževali naših sej. Vsak 
od vas je prispeval svoj delež k razvoju našega kraja. Sestali smo se na 
kar 25 rednih sejah. Seje so bile vselej konstruktivne in zelo kvalitetne, 
zato sem se jih z veseljem udeleževal. 
Prav je, da omenim, kaj vse smo skupaj uspeli narediti. Najprej smo 
se lotili izgradnje podpornega zidu pri kmetiji Skodlar. Krajevna 
skupnost je plačala projekt, Občina pa izvedbo. K tej investiciji spada 
tudi zacevitev dela grabna, za katerega je denarna sredstva prav 
tako prispevala naša krajevna skupnost. Očistili smo tudi Metlikov in 
Pezdirjev graben. Pri balinišču v Radni smo uredili otroška igrala ter 
brežino. Skupaj s Planinskim društvom Podpeč - Preserje smo označili 
krožno pot po Brezovškem hribu. V Radni smo uredili varno pot do 
vrtca – nov pločnik in parkirišče. Vsa leta smo vzdrževali večnamenska 
igrišča v Radni in v naselju Postaja. Vzdrževali pa smo seveda tudi 
naše pokopališče, ki smo ga v letošnjem letu tudi razširili. Zelo 
ponosni smo pa tudi na to, da nam je po večletnih pogovorih končno 
uspelo odkupiti zemljišče za nadaljnjo širitev pokopališča in nujno 
potrebnega dodatnega parkirišča. Občinska uprava pa nam obljublja, 
da bo po naši pobudi poskušala še letos končati drugi del pločnika 

čez nadvoz avtoceste. Z odsekom od podjetja Prigo do Mercatorja 
bo v celoti končana varna pot za pešce tudi po drugi strani nadvoza. 
V naselju Postaja smo letos že začeli z izgradnjo igrišča za otroke. 
Končanje te investicije pričakujemo spomladi prihodnje leto. Poleg 
vsega naštetega smo reševali še veliko manjših zadev, veliko idej in še 
neizvedenih projektov pa predstavlja izziv za v prihodnje. 
Na bližnjih volitvah želim vsem kandidatom naše krajevne skupnosti 
veliko sreče. 
 
 Boris Malovrh, Predsednik KS Brezovica
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BREZPLAČNO PREDAVANJE ZA IMETNIKE KARTICE ZVESTOBE LEKARNE LJUBLJANA
Osteoporoza in vpliv telesne vadbe na zdravje kosti. V torek, 13. 11. 2018, ob 18.00, Viteška dvorana, Križanke. 
Udeležbo na predavanju potrdite s klicem na brezplačno telefonsko številko 080 71 17 ali prek e-pošte: kartica.zvestobe@lekarna–lj.si.

redna cena: 6,22 €

cena s Kartico zvestobe

4,98 € POPUST: 
20%1

MALČEK MANDLJEVO OLJE 
150 ml

redna cena: 13,67 €

cena s Kartico zvestobe

12,30 € POPUST: 
10%3

WAYA® FORTE KAPSULE
15 kapsul
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

BETAGLUKAN PLUS
30 kapsul
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 17,89 €

cena s Kartico zvestobe

14,31 € POPUST: 
20%3

VITAMIN C 180 MG 
20 šumečih tablet
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 2,48 €

cena s Kartico zvestobe

1,98 € POPUST: 
20%1
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Delovna sobota  
na OŠ Preserje

Nov vrtec v  
Notranjih Goricah zaživel
»V vrtcih občine Brezovica je dovolj prostora za vse občinske otroke.« 
Trditev, na katero smo tako Občina kot mi, strokovni delavci vrtcev 
Brezovica, ponosni, starši pa izredno veseli. 
Nov, energetsko varčni vrtec, opremljen s centralno kuhinjo in pralnico, 
sobo za strokovne delavce, senzorno in delovno sobo, telovadnico in 
zunanjimi igrali, je osrečil kar 110 otrok. Ti se sedaj igrajo, raziskujejo in 
veselijo v sedmih skupinah, z barjanskimi imeni: »Bobri, Pisančki, Rege, 
Murenčki, Kresničke, Cekinčki in Čmrlji.« 
Prvi mesec je za nami in otroci so dobro sprejeli novo okolje. Sedaj 
pa je na nas, da v novem vrtcu opremimo otroke za prihodnost, v 
kateri bodo po svetu hodili z odprtimi očmi, znali stopiti izven okvirjev, 
verjeti vase in živeti tukaj in zdaj. 

 Strokovne delavke novega vrtca v Notranjih Goricah

Tržnica poklicev
Letošnja, že šesta, Tržnica poklicev za učence 
osnovnih šol Brezovica, Dobrova, Horjul, Log - 
Dragomer, Polhov Gradec in Preserje bo potekala v 
torek, 20. 11. 2018, od 17. do 19. ure na Osnovni šoli 
Polhov Gradec, Polhov Gradec 95, Polhov Gradec. 
Na tržnici se bo, kot vsako leto, predstavilo več kot 
30 srednjih šol, policija, vojska in Obrtna zbornica 
Slovenije. Tako boste že pred informativnimi dnevi 
dobili veliko koristnih informacij. 
 
 Vljudno vabljeni! 

V soboto, 29. 9., smo se učenci in učitelji OŠ Preserje odpravili na pohod 
po bližnji okolici šole. Pridružili so se nam tudi starši. Najprej smo objeli 
šolo. Starši, učitelji in učenci smo se prijeli za roke ter okrog šole sklenili 
ogromno »živo« verigo, potem pa so 1., 2. in 3. razredi odšli na pohod 
do Podpeškega jezera, 4. in 5. razredi pa do sv. Jožefa, Zagrižnice, 
Žalostne gore ter sv. Ane. 6. in 7. razredi so odšli proti Borovnici, 8. in 
9. razredi pa na Planinico, do Jezera in Ledene jame ter na sv. Ano. Ko 
smo se vrnili, pa smo si privoščili še golaž, carski praženec in vaflje. Prav 
tako pa so prijeten dan preživeli tudi na podružničnih šolah Jezero in 
Rakitna, kjer se je po pohodu tudi kuhalo in peklo. Ob tej priložnosti 
se vsem staršem in učenkam zahvaljujemo za pomoč pri kulinarični 
ponudbi. Zbirali smo tudi prostovoljne prispevke za novo otroško 
igralo, za katerega držimo pesti in upamo, da bo zanj del sredstev 
namenila tudi Občina. Dan je bil sončen in zelo prijeten za vse. 
 
 Sergeja Petročnik 

Erasmus+ Portugalska
V marcu (12. 3. 2018 – 17. 3. 2018) sem v okviru evropske akcije 
Erasmus+ obiskal Portugalsko, kjer sem se udeležil enotedenskega 
strokovnega izpopolnjevanja z naslovom Near to the Sea: Lisbon. 
Dogodivščina se je začela že takoj ob izstopu iz letala, ko se je ulilo kot 
iz škafa, in vsi, ki smo si bili na polnem Airbusu 321, smo bili v tistih 
dobrih desetih metrih hoje, pravzaprav teka, do avtobusa, ki nas je 
odpeljal v letališko zgradbo, mokri do kože. Po kratki vožnji, manj kot 
minuto, je avtobus ustavil, izstopili smo v prelep sončen, a vetroven dan. 
Vremenske spremembe na Portugalskem so zaradi vpliva Atlantskega 
oceana namreč hitre, nepričakovane in vedno pospremljene s precej 
močnim vetrom. Po izstopu iz letališke zgradbe sem se takoj spustil v 
lizbonsko drobovje, saj sem do hotela, ki je v središču mesta, potoval 
z metrojem. Glede na prihod v času prometne konice je bil metro 
pričakovano poln, spomnil je na čase, ko so avtobusi LPPja pokali 
po šivih. Po nastanitvi je sledil še kratek sprehod po okolici, kjer sem 
spoznal značilno arhitekturo Lizbone in njenih tlakovanih ulic, ki so za 
ljubiteljice petk pravi preživitveni test. 
Tudi začetek izobraževanja je bil podzemen, skupaj z dvema Litovcema, 
dvema Grkinjama, izvajalcem programa z Nizozemske ter njegovo 
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Avtohiša Malgaj d.o.o., PSC Ljubljana, Tržaška 108, 1000 Ljubljana,

Nova vozila Tel.: 01 20 00 550, Rabljena vozila Tel.: 01 20 00 560,

Servis Tel.: 01 20 00 570, E-mail: prodaja.renault.lj@malgaj.com,

www.avtohisamalgaj.si

*Cena velja za model Renault Clio Life TCe 75 s paketom Cool (klima, radio) in že vsebuje redni popust v višini 2.200 €, popust v obliki staro za novo 400 €, ter dodatni popust za nakup prek Renault Financiranja v višini 
1.000 €. **Renault Financiranje ni pogoj za pridobitev bona v vrednosti 200 € za nakup dodatne opreme ali 300 € za Pony by Renault. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. 

Poraba pri mešanem ciklu 3,9 – 5,2 l/100 km. Emisije CO2 104 – 118 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6c. Emisija NOx: 0,0168 – 0,0458 g/km. Emisija trdnih delcev: 0,00019 – 
0,00129  g/km. Število delcev (x1011): 0,01 – 0,91. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega 
zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 
ter dušikovih oksidov. Več informacij o ponudbi, nakupu in pogojih nakupa je na voljo na renault.si. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

Renault priporoča renault.si

Renault CLIO
Že od 8.990 €*

200 € za nakup 
dodatne opreme**

+
S paketom COOL
     radio + klima

soizvajalko iz Lizbone smo začeli raziskovati razvoj mesta tam, kjer se je 
vse skupaj začelo, pod zemljo, kamor je zaradi delovanja oceana in reke 
Tajo, ki se ravno v Lizboni izliva vanj, izginila naselbina, ki so jo postavili 
Rimljani. Raziskali smo ostanke, stavbe, ulice, vodne zbiralnike, ki so še 
danes zelo lepo ohranjeni. Po prihodu na površje smo šli še na enega od 
gričkov. Ogledali smo si značilno portugalsko arhitekturo in opazovali 
s keramičnimi ploščicami bogato okrašene stavbe. Prevladovali so 
motivi v modri barvi, na beli podlagi. Po odhodu Mavrov je Lizbona 
spet postala krščanska, vedno večjo vlogo pa je pridobival Atlantski 
ocean: o tem smo se prepričali tudi v Nacionalnem in Geografskem 
muzeju, ki hranita neštete dokaze o bogati kolonialni preteklosti 
Portugalske. Vsak predmet, ulico, stavbo, besedilo smo skušali osmisliti 
kot učni pripomoček, bodisi kot geografski, zgodovinski ali umetnostni 
vir. S kolegi smo izmenjevali izkušnje ter ideje, kako v domačem okolju 
uporabiti to, kar smo videli in se naučili. 
Po obisku znamenitega samostana Belem, ki nas je presenetil s svojimi 
detajli, domiselno arhitekturo in bogato etnološko zbirko, smo si ogledali 
smo še zanimiv muzej v lizbonskem pristanišču; narejen je v obliki 
karavele, ladje, ki je ponesla v svet tudi Krištofa Kolumba in njegove 
naslednike. Brali smo poezijo, ki je ob 
tem nastajala in spoznavali skrivnostno 
portugalsko dušo. Dobili smo tudi 
najtežjo nalogo – v svoj jezik smo 
morali prevesti pesem, ki smo jo nato 
predzadnji dan prebrali v čudovitem 
okolju lizbonske mestne knjižnice. 
Po odkritjih in obdobju obilja je Lizbono 
prizadel katastrofalni potres, ki je 
mesto popolnoma spremenil. Najlepše 
stavbe, katedrala, kraljeva palača, so se 
spremenile v kup kamenja, ki je pod 
seboj pokopal na tisoče žrtev. V spomin 
na ta strašni dogodek dela mesta sploh 
niso obnovili, ampak so ga spremenili v 
ogromen trg, kjer se srečujejo meščani 
in turisti. Mesto so pozidali na novo, 
hkrati pa je Lizbono in Portugalsko 
pretresla še ena tragedija; skrajneži so 
izvršili atentat na kralja ter njegovega 
naslednika, nato pa proglasili republiko. 
Mlada republika je doživljala svetle in 

temne dneve, vzpone in padce, trpljenje je bilo veliko, zato so ljudje 
videli rešitev v enem človeku – diktatorju Salazarju, ki je vodil politiko 
podobno politiki španskega generala Franca. Salazar je s trdo roko 
vladal do smrti, nasledila ga je demokratično izvoljena vlada. 
V zadnjih desetletjih je Lizbona doživela še eno spremembo – po 
vstopu v EU je v prej kmetijsko in revno državo prišel tuj kapital, z 
evropsko pomočjo se je izboljšala življenjska raven prebivalstva, 
mesto pa je dobilo nov, sodoben del, ki so ga v simbiozi s tradicionalno 
arhitekturo zgradili ob svetovni razstavi, ki je potekala v mestu. 
Dva dni smo izkoristili tudi za delo izven mesta; en dan smo obiskali Sintro 
s kraljevo rezidenco in mavrskim gradom. Mesto je prelepo in je res kot 
naročeno za pouk umetnosti in zgodovine v naravi. Z metodami, ki sem 
jih spoznal, bi lahko kaj podobnega izvedli tudi v stari Ljubljani, Škofji Loki, 
na Ptuju ali v Piranu, ki še najbolj podoben Sintri s svojo arhitekturo. 
En dan smo izkoristili za obisk najzahodnejše točke evropskega kopnega 
– rta Rocce, kjer smo se povzpeli na še delujoč svetilnik in se seznanili z 
življenjem svetilničarjev nekoč in danes. Odpeljali smo se do peščene 
obale Atlantika, vendar je bilo kopanje zaradi vetra in posledično skoraj 
deset metrov visokih valov prenevarno. Smo se pa oceana, seveda, 
dotaknili. Ogledali smo si še vhod v pekel, mesto, kjer je ocean prav na 
posebno grozljiv način oblikoval skale in se zvečer vrnili v Lizbono. 
Zadnji dan smo si ogledali še lizbonski oceanarij. Izobraževanje smo 
zaključili z večernim obiskom krčme, kjer so, tako kot vsak petek, 
priredili tradicionalen večer ob prijetni hrani in glasbi – fadu. V dobrih 
dveh urah so se zvrstili trije pevci z nepozabnimi glasovi in nas 
pustili v globokem razmišljanju o neskončnih skrivnostnih globinah 
portugalske duše. 
Teden je minil kar prehitro in težko je vse novo tako zgoščeno opisati. 
Najpomembneje pa je, da smo navezali nove stike, pridobili nova 
znanja, ki jih bomo s pridom uporabili pri pouku. 
 
 Damjan Snoj, učitelj geografije in zgodovine na OŠ Preserje
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Odbojkarske novice  
iz ŠD Brezovica
Člani, mladinci, kadeti in starejši dečki so že začeli s tekmami v DP 
2018/19. Rezultate in napovednike tekem lahko spremljate na naši 
novi spletni strani sdbrezovica.si. 

Oktobrski zaključek 
balinarjev
V okviru občinskega praznika smo v začetku oktobra balinarji BŠD 
Radna pripravili zaključni turnir v balinanju mešanih parov. Tako vreme, 
kot vzdušje je bilo odlično. Turnirja se je udeležilo 43 članov, sestavili 
smo 9 ekip, ostali pa smo navijali in bodrili druge. Ekipe so igrale so 
na vseh 4 igriščih do poznih popoldanskih ur. Zbor na balinišču je bil 
ob 9.00, kjer nas je čakal zajtrk in topli napitki. Po žrebanju parov in 
uvodnem nagovoru, sta častna predsednica in novi predsednik SLS, 
Marija Veršič in Primož Rihtar, izročila donacijo v znesku 100 € v roke 
predsednici balinarjev, Heleni Arhar, in s tem pokazala, da znajo tudi 
politiki pomagati lokalnim društvom. 
Malo pred kosilom smo zaključili tudi z bližanjem v krog, kjer so 
sodelovali skoraj vsi člani. Na koncu je slavil Janez Mežnar, drugi 
je bil Tomaž Lenaršič in tretji Metod Raztresen. Tokrat nas za kosilo 
niso čakale Ankine specialitete, ampak pečeni odojek. Po kosilu se je 
borbeno in napeto vzdušje nadaljevalo. Tekmovanje se je zaključilo 
šele pozno popoldne z zmago naše predsednice Helene Arhar in 
Braneta Kravcar. Drugo mesto sta si priigrala Milan Zdešar in Miro 
Severkar, tretja sta bila Tomaž Lenaršič in Silva Žolnir, četrta pa Marko 
Pate in Petra Ivančič. Čestitke vsem. MALI in MINI odbojkarji pridno trenirajo. V svoje vrste vabijo vse fante, 

ki bi se radi naučili igrati odbojko. S turnirji bodo začeli v novembru 
in decembru. Naša mlada članska ekip, ki nastopa pod imenom Špan 
Brezovica igra letos v 2. DOL. Prvo tekmo je igrala s SIP Šempetrom 
in izgubila z 1 : 3, a po videnem lahko kmalu pričakujemo tudi prvo 
zmago. Mladinci so se uspeli uvrstiti na četrtfinalni turnir DP, kjer 
bodo 4. novembra 2018, igrali s Calcit Volley, Kostanjevico na Krki in 
Ljubljano Volley. Med najboljših osem ekip v državi, na polfinalni turnir, 
se bosta uvrstili prvo in drugo uvrščena ekipa s tega četrtfinalnega 
turnirja. Kadeti Pr’Kopač Brezovica so po 2. krogih kvalifikacij trenutno, 
z dvema odigranima tekmama manj, drugi v skupini D. V A ligo vodita 
1. ali 2. mesto. Starejši dečki bodo odigrali tekme 1. kroga kvalifikacij 
še v mesecu oktobru. 
Spremljajte nas na www.sd-brezovica.si in FB profilu ŠD Brezovica – 
odbojka. 

 ŠD Brezovica, odbojka 

Prijetno druženje smo zaključili v večernih urah, polni idej za 
prihajajoča druženja in načrtov za prihodnjo sezono. Ob koncu bi se 
radi zahvalili vsem našim članom in članicam za vso podporo, pomoč 
in sodelovanje. 
Vsem balinarski pozdrav in prijetno pisano jesen. 

 Kristina Rihtar
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Gasilsko-športno tekmovanje 
Zalog pri Polhovem Gradcu

PD na Spitzeglu

Spitzegel je 2119 m visoka gora v Ziljski dolini v Avstriji. Tja smo se s 
Planinskim društvom Podpeč - Preserje odpravili 30. 9. 2018. 
Na vrh smo se povzpeli iz doline Tscherniheim, mimo planine Boden 
alm na sedlo, nato pa po južnih strmih, mestoma izpostavljenih 
travnatih pobočjih na vrh. 
Hoditi smo začeli v hladnem in meglenem jutru. Kamor si pogledal, 
sami macesni in nekateri so že spremenili barvo. Strmina nas 
je kmalu ogrela, na sedlu so se meglice razkadile in naredil se je 
krasen sončen dan. 

Obvestilo KS 
Vnanje Gorice – prosti 
termini v telovadnici

Vse zainteresirane občane za uporabo 
telovadnice v Vnanjih Goricah 
obveščamo, da je na voljo še nekaj 
prostih terminov v dopoldanskem, 
popoldanskem času ter ob sobotah 
in nedeljah. Interesenti lahko oddate 
povpraševanje za želeni termin po 
elektronski pošti na ks.vnanjegorice@
gmail.com ali v nabiralnik KS Vnanje 
Gorice, Nova pot 5, 1351 Brezovica. 
Dodatne informacije dobite v času 
uradnih ur na tel. 01 3651 232, ob torkih od 18. do 19. ure. 
 
 Svet KS Vnanje Gorice, Predsednik Dušan Dormiš

V soboto, 29. 9. 2018, je v Zalogu pri Polhovem Gradcu potekalo 
mladinsko občinsko tekmovanje v gasilsko-športnih disciplinah za 
območje gasilskih zvez Dolomiti, Horjul in Brezovica. 
Naši mladi člani so sodelovali z dvema mladinskima ekipama. Pomerili 
so se v vaji razvrščanja in vaji z ovirami. Med ekipami gasilske zveze 
Brezovice so dosegli odlično drugo in tretje mesto. 
Čestitke ob dobri uvrstitvi. 
 
 PGD Vnanje Gorice

Sestopili smo po zahodnem grebenu, kjer smo morali v začetni krušljivi 
grapi zelo previdno celo malo poplezati, nato pa po lepih in malo manj 
lepih potkah do doline. Bil je lep, z gorami, soncem in dobro voljo 
izpolnjen dan. 

 Vida Uršič
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VABILO KRAJANOM BREZOVICE
Prostovoljno gasilsko društvo Brezovica pri 
Ljubljani vas vabi na »DAN ODPRTIH VRAT«

v soboto, 27,27.oktobra 2018, 10.00 uri.

V okviru meseca požarbne varnosti za vas odpiramo  
vrata doma, kjer vam bodo na ogled vsa naša  

gasilska vozila, dom in oprema.
Ogledali si boste tudi raznovrstne gasilske prikazne vaje 
članov PGD Brezovica: prikaz gašenja z gasilnikom, prikaz 

maščobne ekslozije, prikaz vaje reševanja z globin, nudenje 
prve pomoči (pri poškodbah, temeljni postopki oživljanja, 

uporaba defidrilatorja).

Vljudno vabljeni

»Na pomoč« Gasilci PGD Brezovica

Iz DU Notranje  
Gorice - Plešivica
 

Izlet za starejše gasilce in 
gasilke PGD Podpeč
Tudi v letošnjem letu smo za starejše gasilce in gasilke organizirali izlet 
– tokrat v Lendavo in njeno okolico. Idejni pobudnik lokacije izleta 
je bil eden izmed starejših gasilcev. Zgodnje sobotno jutro v začetku 
oktobra ni obetalo najboljšega vremena, a bolj kot smo se peljali 
proti vzhodu, več je bilo sonca. V Lendavi smo si ogledali judovsko 
sinagogo, spoznali življenje Judov na tem območju ter si ogledali 
judovsko pokopališče v Dolgi vasi. Judje so bili nosilci gospodarstva in 
napredka. Leta 1873 so tudi osnovali prvo lendavsko gasilsko društvo. 
Navdušeni smo bili nad kulturno in gledališko dvorano, zgrajeno leta 
2004 s sredstvi obeh držav, Slovenije in Madžarske. Ima 450 sedežev in 
175 prireditev letno. Arhitekturno pa ni zanimiva le dvorana, temveč 
celotna zgradba kulturnega doma. Nadaljevali smo z ogledom muzeja, 
kjer je bila zanimiva razstava izdelave dežnikov, ki so jih sprva nosili kot 
modni dodatek. Dežnikarstvo je bilo značilno za to območje, večinoma 
je bilo v lasti Judov. Na pobočju Slovenskih goric smo si ogledali 
kapelico sv. Trojice z mumijo Mihaela Hadika, slovaškega viteza. 
Pravijo, da je mumija čudež narave, saj ne vsebuje sledi balzamiranja. 
Seveda smo se povzpeli tudi na razgledni stolp Vinarium in občudovali 
razgled daleč naokoli. S 53,5 m je to najvišji razgledni stolp v Sloveniji. 
Ob koncu smo se zapeljali v vas Čentiba, le streljaj od madžarske meje. 
V zidanici smo degustirali zelo dobra bela vina, lakoto pa smo v vasi 
Mostje potešili z bogračem in gibanico. 
Nasvidenje prihodnje leto – obeta se Kras. 
 
 Petra Zega, PGD Podpeč 

Iz DU Tulipan
Kljub poletni vročini upokojenci DU Tulipan nismo počivali. Naš ženski 
pevski zbor je pod vodstvom zborovodkinje Tine Puklavec Grum pridno 
vadil. 12. junija so s svojim petjem razveselile starostnike v domu v 
Horjulu. 22. septembra je ob praznovanju 40-letnice OZDU in DU Krim 
Rudnik zbor sodeloval na 6.srečanju društev upokojencev območja 
Ljubljana – Vič - Rudnik na reviji pevskih zborov. Zbor je za sodelovanje 
prejel priznanje. 1. oktobra smo začeli s telovadbo v dveh skupinah. V 
sredo, 3. oktobra, smo se odpravili na izlet v Ribnico in na Bloke. V Ribnici 
smo obiskali muzej, ki je posvečen dvema ribniškima obrtema – suhi 
robi in lončarstvu. Ogledali smo si tudi razstavo o čarovnicah, mučenju 
obtoženih. Za slovo smo v muzejski trgovini nakupili kuhalnice, 
peharje, konjičke, ki piskajo, lončene modele za potice – vsak je našel 
kaj zanimivega. Pot smo nadaljevali na Bloško planoto. Ob jezeru nas 
je pozdravilo sonce in kar nekaj medvedov iz lesa. Prijazna lastnica 
nam je povedala osnovne stvari o Blokah, potem pa so nam postregli 
z dobro domačo malico. Razkazali so nam lesene hiške – glamping, 
kjer se da preživeti prijeten dopust. Vsi smo bili navdušeni nad lesenim 
stvaritvami – hišami, posteljami, gugalnicami, klopmi, na vsakem koraku 
pa nas je spremljal kak medved iz lesa – eden je smučal po jezeru, drugi 
je lovil ribe, tretji je lezel izpod klopi … Z avtobusom smo se odpeljali 

Septembra je skupina naših upokojencev letovala v Hotelu Delfin v Izoli. 
Imeli smo še toplo vreme za kopanje, ob večerih pa je bil v hotelu ples in 
smo se do sitega naplesali. Konec septembra smo organizirali v Športnem 
parku Jama meddruštveni balinarski turnir v disciplini 3+1. Tekmovalo je 
osem ekip iz sosednjih društev upokojencev. Prvo mesto je dosegla domača 
skupina, čestitamo. Postregli smo jim poleg jutranje kavice in sendvičev še 
jedi iz žara, pekli smo sami, tudi pijače ni manjkalo, bili so zadovoljni. 
Ker je bilo vreme v začetku oktobra še lepo, smo se odločili, da 
organiziramo v Vokah še jesenski kostanjev piknik. Udeležilo se je 
veliko članov. Naše pridne gospodinje iz odbora so spekle štrudelj, saj 
nas je narava letos obdarila z veliko jabolk, moški pa so pekli na žaru. 
Tudi za žejne smo poskrbeli. Na koncu smo pekli kostanj. 
Naslednji dogodek je bil izlet v Doberdob, ogledali smo si še druge 
zgodovinske znamenitosti. 
Sedaj se dobivamo enkrat na teden v naši društveni sobi in izdelujemo 
voščilnice za novo leto. V novembru je v planu Martinovanje, srečanje 
upokojencev pa bo v prvi polovici decembra. Za vse dogodke boste 
prejeli vabila. 

 Metka Marinčič (predsednica društva) 
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po Krpanovi poti in si ogledali nizko barje, vas Ravnik, cerkev sv. Roka, 
kovinsko skulpturo bloškega vola, Napoleonov most in bivšo vojašnico. 
Ustavili smo se v vasi Andrejčje, si ogledali kmetijo in izdelavo lesenih 
kuhalnic. Za slovo so nas postregli z domačim žganjem, vsak pa je za 
spomin dobil leseno kuhalnico. Ob jezeru nas je pričakalo kosilo, po 
kosilu pa smo se vsi dobre volje odpeljali domov. 
Naše naslednje druženje bo v čast sv. Martina 9. 11. Kam nas bo peljala 
pot, vas bomo pravočasno obvestili. Vabimo vas, da se nam pridružite, 
več nas bo, bolj bo veselo. 
 
 Za DU Tulipan Vnanje Gorice Tatjana Krhin 

Iz DEOS Centra  
Notranje Gorice

bilo veselje resnično nepozabno. Mednarodni dan starejših, 1. oktober, 
so podaljšali kar v teden starejših ter pripravili številne dogodke in 
aktivnosti. Razstavo kreativnih ustvarjalk so otvorili z nastopom otrok 
iz vrtca Notranje Gorice, prof. dr. Borut Štrukelj je predaval o imunskem 
sistemu, podjetje Simps pa je pripravilo predavanje z delavnico na temo 
mišic medeničnega dna in inkontinence. Recepcija centra se je spremenila 
v tržnico. Od najrazličnejših ponudnikov so stanovalci lahko tako kupili 
oblačila, obutev, prehranske dodatke, sadje in zelenjavo, med in medene 
izdelke, izdelke iz sivke … V podporo vsem ženskam, ki zbolijo za rakom 
na dojkah, so si nadeli roza pentlje in tako otvorili rožnati oktober. Potekale 
so tudi brezplačne meritve krvnega tlaka in krvnega sladkorja, masaže ter 
individualne fizioterapevtske terapije z vrhunskimi aparati. Stanovalci so 
se skupaj z zaposlenimi udeležili dogodka »Mobilnost starejših – z leti 
gradimo na kvaliteti« v Medvodah, kjer je bil slavnostni gost predsednik 
republike Slovenije Borut Pahor. Uživali so v raznolikem programu: 
pokušali golaž, kupovali na stojnicah, si ogledovali starodobnike in se 
zabavali na ritme skupine Calypso. Plesali pa niso le v Medvodah, temveč 
tudi na pravem Oktoberfestu in golažijadi, ki sta potekala na recepciji 
centra. Harmonikar Dušan in ekonom Igor sta poskrbela za dobro glasbo, 
kuharji za okusen golaž, zaposleni pa so postregli prestice in pivo. Podobno 
vzdušje je bilo tudi na kostanjevem pikniku, kjer tudi ni manjkalo petja in 
plesa, tokrat z ansamblom Smer. S polnim zagonom in novimi idejami pa 
že hitijo v november. 

 Kaja Albreht 

Jesen je lahko zanimiva, pestra in nepozabna. Takšno dogajanje je bilo 
v DEOS Centru starejših Notranje Gorice v oktobru. Na festivalu za tretje 
življenjsko obdobje sta kar dve zaposleni prejeli priznanje in nagrado. 
Fizioterapevtka Barbara je v akciji časopisa Delo prejela naziv Super 
zaposlene, delovna inštruktorica Kaja pa je zmagala na fotografskem 
natečaju. Na podelitev so ju spremljali stanovalci in zaposleni, tako da je 



Barjanski list  Oktober 201816

ostalo

Iz KD Janez Jalen
V KD Janez Jalen smo zelo 
aktivno začeli letošnjo sezono. 
Zadnji vikend v septembru 
smo se v Postojni udeležili 
57. Linhartovega srečanja 
amaterskih gledaliških skupin, 
kjer smo se predstavili z našo 
zadnjo predstavo »Prevare« 
(avtorica Jera Ivanc, režiser 
Gorazd Žilavec). Že to, da 

smo se uvrstili v zaključni del tekmovanja (tekmovalo je okoli 160 
predstav iz vse Slovenije, izbranih pa je bilo le 6), je za nas dokaz, 
da smo na pravi poti, še večja potrditev uspeha pa je Matiček za 
moško vlogo, ki ga je prejel »naš« Jure Rajšp. Poleg tega pa so se 
naše »Prevare« uvrstile tudi na Novačanove dneve v Celju in na 
Čufarjeve dneve na Jesenicah. 
V okviru tedna otroka smo oktobra našim najmlajšim podarili 
otroško gledališko predstavo Sneguljčica, ki jo je odigrala gledališka 
skupina Sokoli, GD Radeče.  
Dodatno pohvalo društvu, predvsem pa našemu predsedniku, 
je izkazala Občina, ki je za trud in dolgoletno sodelovanje na 
področju kulture, Bogdanu Franclju, na osrednji proslavi ob 
občinskem prazniku podelila grb občine Brezovica. To potrjuje, da 
uspeh posamezne predstave ni odvisen samo od igralcev, temveč 
tudi celotne ekipe, ki pripomore k nastanku le-te. Veseli smo, da 
tudi Občina podpira naše delovanje, predsedniku Bogdanu pa se 
zahvaljujemo za ves trud, potrpežljivost in strast, s katero deluje v 
društvu.
Ker pa na lovorikah ne počivamo, ekipa KDJJ že pridno pripravlja 
novo poslastico za gledalce, ki si jo boste predvidoma lahko ogledali 
januarja prihodnje leto. Če pa do takrat ne boste zdržali brez nas, 
se nam še vedno lahko pridružite na abonmaju v Notranjih Goricah.

 KD Janez Jalen

Slovesnost ob razvitju 
prapora Čebelarskega 
društva Krim
Za slovesnost ob razvitju prapora Čebelarskega društva Krim smo 
očitno izbrali pravi dan, saj je bil v soboto, 8. septembra, prekrasen 
sončen dan. Slovesen dogodek je potekal v Lovski koči pod Rakitno. 
Med programom smo na kratko obnovili zgodovino našega 
čebelarskega društva, podelili priznanja zaslužnim članom, razvili 
prapor, ga blagoslovili in pobratili s prapori sosednjih društev. 
Zahvale za razvoj čebelarstva so prejeli: Janez Švigelj, Franc Zalar, Jože 
Suhadolnik, Aleš Peček, Franc Suhadolnik in Janez Jerina. Odlikovanja 
Antona Janše III. Stopnje so prejeli Bojan Borštnik, Feliks Pušenjak, 
Nikolaj Celec in Janko Turšič. Odlikovanje Antona Janše II. stopnje pa je 
prejel Franc Suhadolnik iz Jezera. 

Zahvala

V četrtek, 30. 8. 2018, nas je zajela vremenska ujma, zaradi katere 
smo ostali brez strehe na dvostanovanjski hiši. Zahvaljujoč 
požrtvovalnosti ter hitri in nesebični pomoči gasilcev, župana 
in podžupana ter naših sosedov, so dela lažje in hitreje stekla.

Še enkrat, iskrena hvala vsem za izkazano pomoč.

 Gregor Cilar z družino ter Petra Trošt in Matej Priteržnik

Čebelarsko društvo Krim deluje že 35 let. Ves ta čas čebelarji, ki smo združeni 
v krimskem društvu, nepretrgoma skrbimo, da so naši čebelnjaki živi in 
naseljeni z našo avtohtono kranjico. Zavedamo se pomena prisotnosti 
čebel, saj le-te pripomorejo k ohranjanju našega naravnega okolja. Brez 
njih ne bi bilo tako raznolike narave, brez njih ne bi bilo medu, ki si ga radi 
privoščimo za zajtrk, za zdravje ali pa kar tako. In najpomembneje, brez 
njih bi bilo za tretjino manj hrane, ki se pridela s pomočjo opraševanja 
čebel. Vse to so razlogi, da se čebelarjenje na področju ČD Krim tudi 
ohranja. Za sedaj smo lahko s stanjem še kar zadovoljni, saj danes naše 
društvo šteje 40 članov, ki čebelarimo s približno 700 panji, kar je skoraj 
enkrat več panjev kot ob ustanovitvi pred 35 leti. 
Če so ustanovitelji društva imeli za cilj organizirati čebelarje, in to z 
namenom posodobiti čebelarstvo, je danes naš cilj drugačen. Poleg 
promoviranja pomena čebel in čebelarstva, je naša naloga skrb za 
ohranitev čebel. Čebelam moramo pomagati nadaljevati pri njihovi pravi 
vlogi, ki jo imajo že tisočletja, saj s svojo prisotnostjo v našem okolju 
zagotavljajo vir zdrave prehrane in posledično tudi naš obstoj. 
V želji, da bi se v društvu pri delu še bolj povezali, smo se na občnem 
zboru letos odločili, da bi izdelali svoj prapor. Prapor je zastava na kateri 
so izvezeni simboli, obšita pa je z zlato vrvico. Predstavlja neko društvo ali 
organizacijo. Tudi v našem primeru je tako. Za naše društvo je izdelovalec 
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prapora Andrej Vidmar iz Šmartnega pod Šmarno Goro, ki je izdelal 
tudi prve prapore za slovensko vojsko po osamosvojitvi Slovenije. Na 
zeleno osnovo, ki predstavlja barvo narave, je na prednji strani izvezel 
čebelnjak Janka Turšiča iz Goričice. Čebelnjak je simbolno postavljen na 
Ljubljanskem barju, s severnim pobočjem Krima v ozadju, ki je tudi simbol 
našega društva. Poleg sta zapisani letnici ustanovitve društva in razvitja 
prapora. V vsakem kotu se na prednji strani prapora nahaja hojeva vejica, 
ki simbolno ponazarja najpomembnejšo čebeljo pašo v našem okolju. 
Na drugi strani prapora je v osrednjem delu izvezena oblika zemljevida 
naše države z motivom satja, ki pove, da je Slovenija dežela čebelarjev, tri 
čebelice pa z rilčki prikazujejo geografsko točko na zemljevidu Slovenije, 
kjer se nahaja naše društvo. Na motivu je izvezen tudi Sv. Ambrož, ki je 
zavetnik čebelarjev. Na zadnji strani je pod osrednjim delom napis, in sicer 
čebelarski pozdrav: NAJ MEDI. Eno izmed hojevih vejic, ki se nahajajo v 
kotih tudi na tej strani, pa je zamenjal grb Občine Brezovica. 
Da smo prapor lahko razvili, so denar prispevali mnogi čebelarji našega 
društva in sponzorji, ki so izpisani na žebljičkih prapora. Zahvalil bi se vsem 
sponzorskim podjetjem in posameznikom za prispevke. V imenu društva 
se zahvaljujem vsem gostom, še posebej pevcem Podpeškega okteta, 
župniku Jožetu Trevnu, predstavnikom Občine, Krajevne skupnosti, 
Lovske družine Rakitna, članom ostalih čebelarskih društev in vsem, ki so 
kakorkoli prispevali, da je bil dogodek res slovesen. Vsem velika hvala. 
 
 Aleš Peček

Oktober v ŠKTD Lokvanj
Moramo se pohvaliti, da je naša članica Minka Veršič ŠKTD Lokvanj 
v četrto postala prvakinja v košnji. V oktobru smo imeli kostanjev 
piknik. 
Izdelovanje papirnatih rož je značilna domača obrt, ki pa je danes že 
skoraj izumrla, saj je le še nekaj poznavalk te obrti. Kot lahko pove 
že ime, so rože izdelovali tako, da so krep ali povoščeni papir izrezali 
v oblike listov in stebel. Te rožice so nato še pobarvali, povoskali in 
okrasili. Izdelovali so jih kot poročne in pogrebne šopke, šopke za 
naborke in novomašnike. 

Kako preprečiti  
dimniški požar?

* Kurilno napravo in dimnik z ustreznimi tehničnimi lastnostmi 
naj vgradi pooblaščeno podjetje skladno z navodili proizvajalca 
oziroma predpisi; 
* preprečiti je treba nalaganje gorljivih oblog v dimniku, če pa se 
že nabirajo, jih je treba odstraniti (zaradi zahtevnosti naj to dela 
opravi pooblaščeni izvajalec dimnikarskih storitev); 
* kurilne, dimovodne in prezračevalne naprave je treba redno 
pregledovati in vzdrževati; 
* če imamo nazivno toplotno moč kurilne naprave do 50 kW na 
tekoče, plinasto gorivo ali biomaso, je potrebno čiščenje zagotoviti 
1x letno, oziroma 2x letno pri kurilnih napravah na trdna goriva; 
* v kurilni napravi kurite samo gorivo, ki ga predvidi izvajalec, 
nikoli pa ne odpadkov; 
* na podstrešja oziroma v okolico dimnikov ne odlagajte 
nepotrebnega materiala in zagotavljajte prost dostop do 
dimovodnih naprav, s čimer zagotovite nemoteno vzdrževanje in 
v primeru požara uspešno intervencijo; 
* čistilne odprtine na dimniku naj ne bodo založene s pohištvom, 
gorljivimi materiali ali naknadno zazidane. 
 
Komisija za preventivo GZ Brezovica

Zdaj se naredijo še sam ter tja kakšen šopek za rojstni dan in za 
spomin. Izdelovanje rožic iz krep papirja tone počasi v pozabo, zato 
smo se odločili obuditi to domačo obrt. V Podpeči, v soboto, 24. 11. 
2018, bomo imeli razstavo suhega cvetja in ročnih del. Otvoritev 
razstave je ob 9.00 s kratkim programom. 

Vljudno torej vabljeni tudi na to razstavo!

 Tatjana Poplas  

Junaki na domu
Potrebujete asistenco na domu, rehabilitacijo, spremstvo/
družabništvo, dostavo hrane ali pomoč pri gospodinjskih opravilih, 
hišniške storitve? Potem vam z veseljem pomagamo v DEOS Centru 
starejših Notranje Gorice. 
Imamo dobro usposobljeno in strokovno osebje, najnovejše 
pripomočke za rehabilitacijo in terapijo ter prijazne in zaupanje 
vredne zaposlene. Skratka vse kar potrebujete, da z malo pomoči 
ostanete v domačem okolju. Za več informacij pišite na info.
notranjegorice@deos.si ali pokličite na 040 841 277 (Ana Petrič).

 Ana Petrič
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Zaključek balinarske sezone 
DU Podpeč - Preserje
Zadnjo soboto v septembru smo člani balinarske sekcije in Društva 
upokojencev Podpeč - Preserje organizirali zaključek balinarske 
sezone. Sestavili smo osem ekip mešanih parov in po žrebanju ekip 
pričeli tekmovati. Zmago v parih sta slavila Lojzka Bele in Marjan Bolha, 
v bližanju pa je zmagala Jana Suhadolc. 
Naredili smo tudi pregled delovanja balinarskega društva v letošnjem 
letu. V Preserju smo organizirali balinarski turnir, na njem je sodelovalo 
šest ekip. Udeležili smo se še petih turnirjev v sosednjih društvih. Bolj 
odmevna je bila uvrstitev na Igu, ker smo dosegli drugo mesto. Želimo si 
še večje število članov in članic na naših treningih, ki so v torek in četrtek 
po 16. uri, in če bo vreme ugodno, bodo potekali še pozno v jesen. 

vsak dan doživi srčni zastoj približno 5 oseb. Izmed teh štiri osebe 
umrejo. Vsak dan. To pomeni okoli 1.400 oseb na leto. Številka 
bi bila lahko precej nižja, če bi k osebam, ki potrebujejo pomoč, 
pristopilo in jim pomagalo več ljudi. Zadnje raziskave kažejo, da se 
v Sloveniji odloči pomagati le nekaj več kot 30 % oseb (odstotek v 
zadnjih letih narašča). In tudi med njimi je veliko takih, ki ne vedo, 
kako se zadeve lotiti. Zato namenite uro svojega časa in izkoristite 
možnosti brezplačnega obnavljanja prve pomoči, ki so v zadnjih 
letih pogosto na voljo v različnih krajih po Sloveniji. Prve minute 
so odločilne, kajti 5 minut po srčnem zastoju začno na možganih 
nastajati nepopravljive posledice. S temeljnimi postopki oživljanja 
se ta čas občutno podaljša. V času do prihoda reševalcev lahko vi 
odigrate vlogo srca. Vlogo življenja. 
 
 Mojca Pristavec Đogić, 
 Foto: Barbara Sorčan 

Izšel bo koledar  
o rakiškem jamboru

Da med tekmovanjem nismo bili lačni, je za žar poskrbel Miro, ženske 
pa za sladke dobrote. Prijetno druženje smo zaključili v poznih 
popoldanskih urah.

 DU Podpeč - Preserje 

Ste vedeli, da morate 
pritisniti cca. 5 cm globoko?
Na 1. svetovni dan oživljanja, 16. oktobra, smo se spet dobili v 
Centru starejših občanov v Notranjih Goricah ter obnavljali in 
pridobivali novo znanje temeljnih postopkov oživljanja. V Sloveniji 

V kratkem bomo pri Turističnem društvu Rakitna izdali koledar za leto 
2019 o poti rakiškega jambora. Predstavljene bodo glavne risbe, ki 
ponazarjajo, kako je potekalo to zelo zahtevno potovanje ladijskega 
jambora iz gozda v Rakitni pa vse do Ladjedelnice Sv. Marka v Trst. 
Jambor je bil dolg rekordnih 64 m, kar je povzročilo obilico težav. Ta 
izredni podvig rakiških furmanov je potekal od decembra 1893 do 
januarja 1894. Naslednje leto bo 125. obletnica tega dogodka, kar 
bomo slovesno praznovali. V ta jubilej pa spada tudi omenjeni koledar. 
Vse risbe so delo našega neumornega domačina, priznanega 
akademskega slikarja in restavratorja, gospoda Veljka Tomana. To bo 
res poseben, unikaten koledar, ki bo seveda imel umetniško vrednost. 
Bo imeniten spomin na naše rakiške furmane. 
Koledar lahko nabavite pri našem društvu. 
Kontaktni telefon je 031 567 032 – Darko. 
 
 TD Rakitna, Darko Jerina
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Obvestila kmetijske 
svetovalne službe
Na terenu poteka obisk kmetij, ki so v letih 2015 do vključno 2017 
vstopile v ukrepe KOPOP (Kmetijsko okoljski in podnebni program) 
in EK (Ekološko kmetijstvo). Na področju izpostave Vrhnika je takih 
kmetij verjetno največ v Sloveniji, če gledamo število kmetij, ki so 
vključene v oba programa, glede na število vseh kmetij na izpostavi. 
Ljubljansko barje z okolico je vključeno v Naturo 2000, s številnimi 
habitati, ki nudijo vstop v različne ukrepe KOPOP. Kmetija se v 
določene ukrepe KOPOP prostovoljno vključi in pridobi dodatna 
plačila. 

Delavnica za laično oskrbo  
in nego na domu

vsak petek 
od 14.-18. ure

PRED OBCINO

 TRŽNICAÊ
BREZOVICA

.

Seveda morajo na kmetiji izpolnjevati določene obveznosti: 
predhodno izobraževanje pred vstopom v ukrepe KOPOP; 
vsakoletna udeležba na izobraževanjih (za letošnje leto bodo ta 
izobraževanja predvidoma šele februarja drugo leto), sprotno in 
natančno vodenje evidenc na predpisanih obrazcih, upoštevati 
je treba predpisane čase košnje in načine košnje glede na izbrani 
ukrep. 
Za oba izbrana ukrepa je predvideno tudi tako imenovano 
individualno svetovanje, to pomeni obisk kmetijskega svetovalca 
na kmetiji: Za kmeta je ta obisk brezplačen, pripraviti je potrebno 
samo vso potrebno dokumentacijo in izpolnjene evidence delovnih 
opravil. Kmetiji, ki ne bo izkoristila storitve svetovanja, se plačilo 
za KOPOP in EK zniža za 100 %. Zaradi velikega števila kmetij na 
izpostavi Vrhnika, je prišlo na pomoč še šest drugih svetovalcev, 
zato se ni potrebno ustrašiti, ko boste poklicani ali prejeli vabilo. 
Individualno svetovanje ni namenjeno kaznovanju kmetij zaradi 
raznih napak, ampak je pomoč pri njihovi odpravi. 
 
 Kmetijska svetovalna služba Vrhnika 

Vsi se lahko nekoč znajdemo v situaciji, ko bomo morali poskrbeti za 
svoje najbližje. Sedaj je čas, da se naučimo kako. Rdeči križ Slovenije 
– Območno združenje Ljubljana je ponovno začelo z izvajanjem 
delavnice, ki je usklajena s sodobnimi smernicami in potrebami po 
oskrbi na domu. Delavnica je namenjena vsem, ki nimajo zdravstvene 
izobrazbe in bi radi skrbeli za svojce, prijatelje, sosede, ko bo to 
potrebno. Praktično in interaktivno delavnico izvajata medicinska 
sestra in patronažna sestra z dolgoletnimi izkušnjami. 
 
Kaj? Praktična delavnica za oskrbo in nego na domu 
Kdaj? Četrtek, 18. 10. 2018 od 16.00 do 20.00 in četrtek, 15. 11. 2018 
od 16.00 do 20.00 
Kje? Humanitarni center RKS-OZ Ljubljana, Tržaška 132 
 
Delavnica je brezplačna za aktivne prostovoljce RKS-OZ Ljubljana, 
prejemnike humanitarne pomoči, prejemnike denarne socialne 
pomoči in brezposelne osebe. Več informacij in prijave na 040 871 
589 ali 01 62 07 293 (Vedrana Pokleka), info@rdecikrizljubljana.si. Več: 
www.prva-pomoc.si
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Gosta iz Indije in  
intenzivne priprave  
na nastop v Beli Krajini

Vodji mladinske in osrednje 
skupine sta se v tem me-
secu ob državnem srečanju 
folklornih skupin udeležili 
tudi enodnevnega izobra-
ževanja z naslovom »V vlogi 
selektorja«. Na seminarju so 
jima podrobneje predstavili 
na novo uveden ocenjevalni 
sistem in kriterije na folklornih 
srečanjih, s čimer sta dobila 
boljši uvid v svoje delo in 
nastop njunih skupin. 
Mladinsko skupino pa sta 
obiskala posebna gosta iz 
Indije, ki smo jima pokazali 

krakovske in prekmurske plese, ju oblekli v krakovsko nošo ter z njima 
zaplesali polko. 
Prav tako kot tudi že v septembru, sta imeli mladinska in osrednja 
skupina tudi v tem mesecu komercialne nastope za turiste. 
Poleg tega se je Kulturno društvo Folklorna skupina Rožmarin 
začelo aktivno pripravljati na celovečerni nastop. Vse skupine so 
obnovile svoje znanje plesanja in se tudi že naučile korakov za nove 
postavitve. Posamezne korake smo v homogeno celoto dokončno 
povezali na večdnevnih intenzivnih vajah v Beli Krajini. Tam smo 
se učili novih ljudskih pesmi in postavitev plesov, zbirali ideje za 
postavitev novih plesov v zgodbo, izdelovali odrsko sceno, pridobili 
oziroma obnovili poznavanje folklornih noš … Uspešno smo tudi 
krstili nove plesalce in plesalke ter glasbenike in glasbenice ter 
seveda tkali vezi prijateljstva, kot jih znamo le Rožmarinci. 
Na rožmarinski dogodek leta – celovečerni nastop pod naslovom »Pri 
belokranjski zidanici« – vabimo v soboto, 24. novembra, ob 19. uri v 
Dom krajanov Vnanje Gorice. 
 
 Članica KD FS Rožmarin Urška Levstek

Brezplačne delavnice za 
krepitev duševnega zdravja
Se počutite osamljeni? Ste pod stresom? Se vam zdi, da so vaše težave 
(pre)velike? 
V današnjem času hitrega tempa življenja, sprememb in množice 
informacij, se gotovo vsakdo kdaj sreča s slabo voljo, stresom in občutkom 
neuspeha. Da bi se znali uspešno spopasti s temi občutki, pa je pomembno, 
da razumemo delovanje in pomembnost našega duševnega zdravja. 

V novembru bomo začeli z brezplačnimi delavnicami za krepitev 
duševnega zdravja v sklopu programa Dobro sem, ki ga je 
pripravila Zveza prijateljev mladine Ljubljana Moste - Polje in ga 
sofinancira Ministrstvo za zdravje Republike Slovenije. Delavnice 
so namenjene upokojenim osebam, ki bi jim trening dobrega 
počutja pomagal, da se naučijo sami lažje premagovati stiske in 
težave današnjega časa.  
Pričetek delavnice je predviden za četrtek 22. novembra (ob 9.30) ob 
zadostni prijavi udeležencev. Zainteresirane prosim, da se prijavijo 
na e-mail naslov klun.monika@gmail.com oziroma na telefonsko 
številko 040 566 662. Delavnice bodo potekale v prostorih Društva 
upokojencev Notranje Gorice. 

 Društvo upokojencev Notranje Gorice

Pirfest na Jezeru

V soboto, 20. oktobra 2018, smo člani PGD Jezero organizirali prireditev 
pod šotorom z zgovornim naslovom Pirfest. Prireditev smo organizirali 
z namenom zbiranja sredstev za novo gasilsko vozilo. Dolgo v noč smo 
se zabavali ob zvokih priljubljene domače skupine Krimski lisjaki. 

 PGD Jezero



Barjanski listOktober 2018 21

politika

Tradicionalni izlet 
upokojencev SDS in njihovih 
simpatizerjev na Doberdob 

V četrtek, 11. 10., sta se 2 avtobusa upokojencev in simpatizerjev 
SDS odpeljala na izlet. Izleta se je udeležilo 93 občanov. Pred samim 
odhodom sta nas pred občino sprejela in pogostila župan Metod 
Ropret in poslanka DZ Alenka Jeraj. Izlet smo nadaljevali v Doberdob, 
»slovenskih fantov grob«. Iz Doberdoba smo krenili dalje do Sredinpolja 
(it. Redipuglia) naprej proti Trstu. Na poti do tja smo se ustavili za ogled 
Devinskega gradu ter si ogledali izvir reke Timave. Po panoramski vožnji 
po Trstu in večerji smo se v večernih urah vrnili domov. Za organizacijo 
samega izleta se najlepše zahvaljujemo Metki Marinčič za vso pomoč 
ter vsem, ki ste nam ta sončen dan še polepšali s svojo prisotnostjo. 
Hvala vsem za dobro družbo, imeli smo se čudovito! 

 Upokojenci SDS Brezovica

Podmladek SDS  
na bowling z županom
Podmladek SDS je v petek, 19. 10., organiziral Bowling turnir v 
Klubu300 v Dravljah. Najeli smo celotno dvorano kluba oz. vseh 
16 stez. Vabljeni so bili tako mladi člani SDS, kot simpatizerji in 
njihovi prijatelji iz občine Brezovica. Bowlinga se je udeležilo 80 
mladih, med drugimi tudi Župan Metod Ropret. Turnir je trajal 2 
uri, zmagovalna steza 12 pa je poleg županovih čestitk prejela tudi 
nagrado – bon za bowling. 

Vsem, ki ste bili ta večer z nami, se zahvaljujemo za odlično družbo.

 Podmladek SDS Brezovica

Pred nami so lokalne volitve 
– udeležite se jih!

Bližajoče se lokalne volitve nas opominjajo, da se končuje mandat 
2014–2018. V minulem mandatu smo Socialni demokrati delali resno in 
odgovorno; bili smo pomemben člen občinskega sveta, delovnih teles in 
občinskih odborov. V iztekajočem mandatu se je v občini Brezovica veliko 
postorilo tudi z našo pomočjo. Kljub temu je po našem mnenju še marsikaj 
ostalo za prihodnji mandat. Vemo, da so namreč velikopotezni rezultati 
odvisni od števila enako mislečih izvoljenih predstavnikov. Kvaliteta 
življenja občank in občanov bo naše vodilo tudi v prihodnjem mandatu. 
V njem bomo delali intenzivno in konstruktivno za dosego ciljev, ki jih 
imamo v našem programu. Eden poglavitnih bo uvedba participativnega 
proračuna, kjer bomo občanke in občani imeli priložnost ne le sodelovati 
pri odločanju o tem, kateri projekti se bodo v ožji lokalni skupnosti izvajali, 
temveč bomo lahko tudi sami predlagali projekte, ki bodo izboljševali naše 
življenjsko okolje. S tem se bo Občina približala ljudem ter jih vključila 
v aktivni razvoj občine. Pritrdili boste, da so se projekti do sedaj v celoti 
vodili v občinski upravi, brez vas. Naša lista dobrih kandidatk in kandidatov 
vključuje mlado, srednjo in zrelo generacijo. Veseli bomo vaših mnenj in 
predlogov, ki jih lahko delite z nami na: oosd.brezovica@gmail.com 

Ni pomembno le, kdo je župan občine, še pomembnejša je sestava 
občinskega sveta, ki sprejema najpomembnejše odločitve. Brez vas ne 
moremo uresničiti še tako dobrih namenov – zato pojdite na volitve in 
podprite listo SD, listo socialnih demokratov.

 SD Brezovica
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»Mi smo družina!«
Dobra letina je tudi pri nas v Slovenski ljudski stranki znak, da bodo 
na novo zastavljeni koraki šli v smeri ponovnega vzpona stranke do 
tja, kjer je nekoč že bila. S sloganom »Mi smo družina« – v znamenju 
prijateljstva in sprave – je bil poimenovan tudi zadnji izredni volilni 
kongres v Novem mestu, kjer so poleg izvolitve novega vodstva 
stranke SLS, predstavili tudi kandidate za župana in občinske 
svetnike iz vrst SLS. V ljudeh so ponovno zbudili čut in željo, da se 
vrnejo v svoje gnezdo, kot lastovke, ki naznanjajo novo pomlad.
V Novo mesto smo prišli v mrzlo jutro. Pri vhodu v dvorano sta 
nas pričakala topel čaj in kava, za lačne želodčke so pa postregli z 
belokranjsko pogačo. Dvorana se je počasi polnila, zbralo se je okoli 
500 ljudi in s krajšo zamudo se je tudi pričel. Uvodni nagovor je imel 
v. d. predsednik Primož Jelševar. Navdušenje se je stopnjevalo, ko 

so na slavnostni oder prihajali še ostali gostje. Največji aplavz med 
njimi pa je s svojim prihodom požel nekdanji predsednik in starosta 
SLS Ivan Oman. Marsikateremu so se orosile oči in je srce poskočilo 
od sreče, da se je to lahko še enkrat zgodilo. Sicer že v letih in malo 
okoren, a vseeno je bilo v njegovem govoru čutiti isto odločnost 
kot pred 30 leti, ko nam je on prinesel prvo slovensko pomlad in 
prve lastovke, ki so gnezdile na slovenski zemlji.
Po vseh slavnostnih govorih so sledile volitve. Najprej sta se za 
mesto predsednika potegovala 2 kandidata – Marjan Podobnik 
in Janez Lencl, vendar je slednji tik pred volitvami umaknil svojo 
kandidaturo. Tako je bilo že vnaprej jasno, da bo novi predsednik 
Marjan Podobnik. Izvolili so tudi nove podpredsednike stranke. To 
so postali Franc Bogovič, Suzana Lara Krause in Modest Motaln, ki 
pa je bil izvoljen avtomatično skupaj s Podobnikom. Ravno tako so 
izvolili tudi člane glavnega, nadzornega in izvršilnega odbora.
Tudi na občinski ravni nismo mirovali. Pripravili smo občni zbor, kjer 
smo izvolili novo vodstvo. Za novega predsednika je bil izvoljen 
Primož Rihtar in 2 podpredsednika – Tatjana Poplas in Marjan 
Mravlje. 
Na prvi seji novega odbora pa je bila za častno predsednico 
imenovana Marija Veršič, ki je v imenu Slovenske ljudske stranke 
donirala po 350 € trem gasilskim društvom – PGD Brezovica, PGD 
Vnanje Gorice in PGD Preserje ter 100 € balinarjem BŠD Radna.

Zelo ponosni smo tudi na častnega občana naše občine, ki prihaja 
iz naših vrst, saj je član že od samih začetkov – Anton Slana – iz srca 
čestitamo!
Po dveh pozebah pričakujemo rekordno letino, ker nam je mar za 
vse ljudi in nam ni vseeno, kje in kako živimo. Zaupajte nam, ker nas 
poznate.
V skrbi za boljšo in naprednejšo občino ter kakovostno življenje v 
njej, vas prisrčno vabimo v petek, 9. 11. 2018, ob 16.30 v Modro 
dvorano nad Mercatorjem na Brezovici na pogovorno omizje z našim 
evropskim poslancem, g. Bogovič Francem, kjer bo predstavljen 
projekt »Pametne vasi na Ljubljanskem barju in okolici«.

 Za SLS Rihtar Kristina 
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ZAHVALA

Zahvala
Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 
Zato pot nas vodi tja, 
kjer sredi tišine spiš, 
a v naših srcih ti živiš. 

 

DRAGO BENKOVIĆ 
(1947–2018) 

Iskreno se zahvaljujeva vsem, ki ste ga tako lepo v velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala vsem sorodnikom, 
sosedom iz Rakitne in Brezovice, prijateljem ter znancem. Hvala 
pogrebni službi Pieta, gospodu župniku in pevcem, hvala ZŠAM 
Dolomiti, DU Rakitne, občinskemu odboru DeSUS Brezovica in 
FS Rožmarin. 
 
 Žena Mari in hči Ana 

Zahvala
Vsaka mama je prava mama, 
dana za srečo in na veselje. 
Prava. In ena sama. 
Za vse življenje. 
(Tone Pavček)

 

Ob slovesu naše mame 

MARIJE OBLAK 
(1935–2018)
 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za izrečena sožalja, tolažilne besede, darovano 
cvetje, sveče in darove za svete maše. Posebna zahvala 
celotnemu osebju centra starejših občanov Ormož za ves trud 
in skrb v času njene hude bolezni. Hvala pogrebni službi Pieta, 
pevcem, cvetličarni Rotovž in gospodu župniku Jožefu Pojetu za 
lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki jo boste ohranili v lepem 
spominu. 
 
 Žalujoči: vsi njeni

Zahvala
Kogar imaš rad, 
nikoli ne umre, le daleč je, 
daleč je ...

Poslovila se je naša draga mama,  
babi in tašča

ALOJZIJA JAMBROVIČ
iz Notranjih Goric

Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki 
ste nam izrazili sožalje, darovali sveče in jo pospremili na njeni 
zadnji poti. Zahvaljujemo se g. župniku za poslovilni obred 
ter pogrebni službi Pieta. Iskrena hvala dr. Katarini Planinec, 
patronažnim sestram, še posebno gospe Anici ter negovalkama 
Mateji in Nadi. 

 Vsi njeni
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KDAJ KAJ KJE ORGANIZATOR
sobota, 27. oktober 
ob 19. uri

Odbojka – člani  
3. krog 2. DOL

Balon Brezovica,  
Šolska ulica15

ŠD Brezovica

nedelja, 4. 
november ob 7. uri

Kal, Mrzlica, Gozdnik, 
Šmohor

OŠ Preserje,  
Preserje 60

PD Podpeč - Preserje

sreda, 7. november 
ob 7. uri

Sevniška planinska pot
OŠ Preserje,  
Preserje 60

PD Podpeč - Preserje

četrtek, 8. november 
ob 17:30

Ura pravljic: Muca 
Rozalinda

Knjižnica Brezovica, 
Podpeška cesta 2

MKL, Knjižnica 
Brezovica

četrtek,  
8. november  
ob 18. uri

Spominsko obeležje 
žrtvam prometnih nesreč

Modra dvorana,  
Podpeška cesta 2

Občina Brezovica

petek, 9. november 
ob 17. uri

Tečaj oblikovanja gline  
za otroke in odrasle

Ini-mini, d. o. o.,  
Tržaška cesta 392

Ini-mini interesno 
izobraževanje, d. o. o.

petek, 9. november 
ob 16:30 uri

Omizje »Pametne vasi 
na Ljubljanskem barju in 
okolici«

Modra dvorana  
nad Mercatorjem na 
Brezovic

Slovenska ljudska 
stranka

sobota,  
10. november  
ob 19. uri

Odbojka – člani  
5. krog 2. DOL

Balon Brezovica,  
Šolska ulica 15

ŠD Brezovica

nedelja,  
11. november  
ob 7. uri

Slovenjegoriška pot
OŠ Preserje,  
Preserje 60

PD Podpeč - Preserje

sreda,  
14. november  
ob 17. uri

Predstava za otroke: 
Zgodba o treh prašičkih

Knjižnica Brezovica, 
Podpeška cesta 2

MKL, Knjižnica 
Brezovica

petek,  
16. november  
ob 20. uri

Zvočna kopel s 
tibetanskimi posodami  
in gongi

Ini-mini, d. o. o., 
Tržaška 392

Ini-mini interesno 
izobraževanje, d. o. o.

nedelja,  
18. november  
ob 6:30

Cjanovca
OŠ Preserje,  
Preserje 60

PD Podpeč - Preserje

torek, 20. november 
ob 19:15

Potopisno predavanje: 
Baltske države, Katja Jarc

Knjižnica Brezovica, 
Podpeška cesta 2

MKL, Knjižnica 
Brezovica

sobota,  
24. november  
ob 19. uri

Odbojka – člani  
7. krog 2. DOL

Balon Brezovica, 
Šolska ulica 15

ŠD Brezovica

sobota,  
24. november 

Folklorni nastop  
»Pri Belokranjski zidanici«

Dom Krajanov 
Vnanje Gorice

KD FS Rožmarin

nedelja,  
25. november  
ob 7. uri

Lubnik
OŠ Preserje,  
Preserje 60

PD Podpeč-Preserje

nedelja,  
25. november  
ob 10. uri

Odbojka – st. dečki  
3. krog kvalifikacij  
DP 2018–19

Balon Brezovica, 
Šolska ulica 15

ŠD Brezovica

torek,  
27. november  
ob 19:15

Strokovno predavanje: 
Kazen v vzgoji, Marko 
Juhant

Knjižnica Brezovica, 
Podpeška cesta 2

MKL, Knjižnica 
Brezovica

sreda,  
28. november  
ob 17. uri

Ura pravljic
Knjižnica Notranje 
Gorice, Podpeška 
cesta 380

MKL, Knjižnica 
Brezovica

petek,  
30. november  
ob 19:30

KD Janez Jalen – 2. 
abonmajska predstava

Kulturni dom 
Notranje Gorice, 
Podpeška cesta 380

KD Janez Jalen


